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Glasilo delovnega kolektiva združenega podjetja iskra Številka 30

Nas skupni
jubilej

V Iskri Elektromehaniki v 
letošnjem letu praznujemo še 
posebno pomemben jubilej — 
30-letnico izdelave električnih 
ročnih orodij, ki jih proizvaja 
ISKRA — Tovarna ERO v Kra
nju.

Ob proslavljanju jubileja se 
spominjamo leta 1947, ko so v 
takratni ISKRI, tovarni elektro
tehničnih in finomehaničnih 
izdelkov, pričeli proizvajati 
prve vrtalne stroje. Vsak doma 
izdelan stroj je bil za takratno 
obnovo naše porušene domo
vine izredno pomemben. Pohva
liti moramo delavce, ki so v 
prvih in vseh naslednjih letih s 
svojim delom, strokovnostjo in 
požrtvovalnostjo uspeli zago
toviti, da danes tovarna ERO 
izdela na leto preko 200.000 
najrazličnejših električnih roč
nih orodij, od katerih skoraj 
polovico izvozimo; poleg tega 
pa izdela tudi 50.000 priključ
kov za stroje. Izdelki tovarne 
ERO dosegajo mednarodno 
kakovost.

Tovarna ERO je danes naj
večji domači proizvajalec elek
tričnih ročnih orodij. Sodelavci 
kolektiva ERO, oziroma pa
noge, ki sodi med najstarejše v 
Iskri, in se kljub ostri konku
renci vedno bolj uveljavlja tudi 
na tujih tržiščih, si neprestano 
prizadevajo izboljševati tehno
logijo proizvodnje in skrbijo za 
uvajanje vseh svetovnih novitet 
v lastno proizvodnjo.

Z razvojem električnih roč
nih orodij in prizvodnega pro
cesa pa niso bogatili samo teh
ničnega znanja, temveč tudi 
družbeno zavest članov tega 
440-članskega kolektiva. Samo
upravljanje, ta velika šola nas 
vseh, se je razvijalo iz leta v 
leto. Delavci te temeljne orga
nizacije združenega dela so se 
vključili v široko razvejani dele
gatski sistem znotraj Iskre in 
zunaj nje. Zakon o združenem 
delu jim je dal potrditev, da je 
začrtana pot pravilna.

V bližnji prihodnosti bodo 
morali oblikovati nove dohod
kovne odnose in novo samo
upravno organizirano tako, da 
bomo v skupnem delu, sredst
vih in življenju v naši skupnosti 
našli tudi najbolj ustrezne skup
ne rešitve.

Tudi kadrom v tovarni ERO 
Posvečajo veliko pozornost. 
Tako imajo letos, po podatkih 
Za E le ktromehaniko, 522 šti
pendistov in 433 delavcev, ki se 
jkdajo ob delu. Med rednimi 
študenti jih je okrog 10 % na
menjenih za tovarno ERO, med 
študenti ob delu pa 15 delav
cev.

Posebno skrb posvečajo tudi 
stanovanjskim vprašanjem de- 
tavcev. Tako je tovarni že uspe- 
k> rešiti stanovanjsko stisko 
mnogih delavcev, zlasti še so
cialno šibkih in mladih družin. 
Mnogim, ki so se odločili za 
lastno gradnjo stanovanja, pa sp 
dodelili dolgoročne kredite. Da 
bi bili čim uspešnejši pri reše
vanju stanovanjske proble- 
'ttatike zaposlenih, odvajajo v ta 
uamen po dogovoru 7 % do
hodka.

Povpraševanje po izdelkih 
tovarne ERO na tržišču še ved- 
n° raste. Dosedanji razvoj te 
Panoge daje osnovo za optimi- 
stično načrtovanje in razvoj 
hJdi v prihodnje. Na dosežene 
rezultate pa smo resnično po
lsni vsi delavci ISKRE. Zato 
leto naš skupni jubilej!

Alojz Boc

POGOVOR Z GENERALNIM DIREKTORJEM JOŽETOM HUJSOM
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ZGORNJE IN SPODNJE KONICE 
ISKRINE ZVEZDE

Kot sleherna zvezda ima tudi naša 
Iskrina svoje zgornje in spodnje koni
ce. In kot sleherni aktualen pogovor 
niha med nevarnostjo, daje preveč ali 
premalo neposreden, preveč ali pre
malo zašiljen, tako je bilo tudi s po
menkom, ki smo ga imeli s „konico“ v 
naši Iskri, z generalnim direktoijem 
Jožetom Hujsom. Vsekakor pa je bilo 
to, da je ubral pot zelo naravnost in 
da tam, kjer ni bil zadovoljen, tudi ni 
besed zavijal v štanjol, samo koristno 
in bo gotovo služilo tudi pri dokonč
nem razčiščenju hišnega stila.

Po drugi strani pa smo bili tudi pre
pričani, da s tem nikakor ni hotel na
pasti nikogar, ampak povedati samo 
svoje mnenje o stvareh; podobno kot 
bi tudi mi skoraj radi povprašali, kako 
do takega „šokiranja“ v združenem 
podjetju, ki ima svojo strukturo in 
vodstvo, sploh lahko pride. Sicer pa je 
bilo vse to pogovarjanje še kako pove
zano tudi s spodnjimi konicami Iskre, 
kot smo — priznajmo si odkrito — v 
svoji kvaliteti zdrsnili pod raven, ki 
naj bi bila predvsem „hišni stil Iskre11.

Če se je generalni direktor zdaj v 
tem našem pogovoru z nedvomno 
aktualno težo odločno zavzel za Iskro 
in protestiral proti, kot je dejal, proti
ustavnemu predpisu, to je vsekakor še 
en dokaz njegovega iskrenega istove
tenja z delovno organizacijo in po
gumne odločnosti, da se stvari posta
vijo na pravo mesto, toda hkrati je to 
- ne zapirajmo si ušes - kljub vsemu 
tudi alarm za resnični sloves in obstoj
nost naše Iskrine kvalitete.

Kakorkoli že: v priročnikih ža pi
sanje intervjujev včasih svetujejo, da 
ne začnemo pogovora z najbolj deli
katnim vprašanjem, ampak da se naj
prej ogrejemo s kakim lažje tekočim 
vprašanjem, ki sprosti odgovor o kaki 
nedvomno uspešno izpeljani dejav
nosti. Zato smo torej pogovor načeli z 
vprašanjem o Iskrinih naj novejših do
bavah Moskvi ter razgovorih Jožeta 
Hujsa in Aleksandra Miheva v Sovjet
ski zvezi.

„GLede mednarodne centrale za 
Moskvo, lahko samo ugotovim, da sta 
dve tretjini opreme že v Moskvi. Opre
mo smo dobavili v roku in je bila tudi 
v roku plačana. Z montažo pa še 
nismo začeli zato, ker v Moskvi kasni- 
jo z dokončanjem zgradbe, kamor 
bodo centrale vgradili. Upati pa je, da 
bomo zaradi pospešenih del na dogra
ditvi teh zgradb zamujeno vsaj delno 
nadoknadili.

Pri obisku v Moskvi smo imeli raz
govor z ministrom za PTT ZSSR, kije 
izrazil zanimanje za nadaljevanje sode
lovanja pod pogojem, da bomo prvi 
posel uspešno zaključili. V tem pri
meru lahko računamo na to, da bo SZ 
od nas nabavila večino central za svo
jo novo tranzitno mrežo. Ob tej pri
ložnosti isvase srečala še s pomočni
kom ministra za elektronsko industri
jo SZ in se dogovoril o nekaterih na
činih predvidenih industrijskih koope
racij in izvozu nekaterih telekomuni
kacijskih izdelkov.11

V preteklih dneh je bilo veliko go
vora o tem, da je Iskra dobila kazen- 
sko prepoved uvoza za pol leta. Kaj 
ste v zvezi s tem naredili? Na katere 
prekrške se je ta prepoved pravzaprav 
nanašala?

„Zaradi kvalitetnih reklamacij po
šiljke nekih instrumentov iz leta 1972, 
kjer smo od 100 instrumentov dobili 
vrnjenih 16 in nekih reklamacij na 
kvaliteto iz leta 1974, ko smo "dobili 
vrnjene elektromotorje ene pošiljke 
(vrednost celotnega posla po obeh 
zaključnicah ne presega 70.000 dolar
jev), nas je devizna inšpekcija prijavila 
in smo bili pred okrožnim gospodar
skim sodiščem kaznovani, in sicer od
govorne osebe s 50.000 S din in 
podjetje z 3,000.000 S din, čeravno 
so te reklamacije v primerjavi s celot

nim poslom, ki smo ga opravili v teh 
letih izredno majhne.

Ker pa je sodišče po neki svoji 
avtomatični logiki okvalificiralo ta 
položaj kot „ škodo vanj e ugledu drža
ve11, je sekretariat za zunanjo trgovino 
kot pristojni upravni organ, ki lahko 
izreče zaščitne ukrepe v primeru takih

V torek je bila v sejni dvorani pritličja poslovne stavbe Iskra Commerce 
slavnostna podelitev jugosbvanskega Oskarja za embalažo 1977 in jugo
slovanskega priznanja za embalažo 1977; katere pokrovitelj je ZP ISKRA. 
Podelili so 17 Oskarjev in 52 priznanj. Tudi Iskra je prejela dva Oskarja in 
več priznanj. Podrobneje bomo o tem poročali v naslednji številki

Trideset let TOZD ERO

prekrškov, to svojo pravico izkoristil 
in nam izrekel kazen prepovedi uvoza 
vsega materiala 119. panoge za dobo 
šestih mesecev.

Ker pa je to skoraj ves material, ki 
ga mi uvažamo - in na njem temelji 
vsa naša proizvodnja — bi tak ukrep 
pomenil ustavitev naše proizvodnje v 
celoti. Seveda je obstajala teoretična 
možnost, da bi uvoz opravljali prek 
drugih uvoznikov, vendar je bilo to 
praktično neizvedljivo, tako zaradi 
obsega, kot zaradi raznolikosti poslov
nih povezav, ki jih imamo na tem po
dročju.

PROSLAVA OB 30-LETNICI PROIZ
VODNJE ERO JE LEPO USPELA

V Kranju je bila 8. julija v tovarni 
Telekomunikacij na Laborah proslava 
ob 30-letnici proizvodnje električnega 
ročnega orodja. Anton Kaštivnik, di
rektor tovarne ERO je v uvodnem 
govoru predstavil razvoj proizvodnje 
električnega orodja v 30 letih obstoja 
te panoge v ISKRI.

Za tem je glavni direktor ISKRE 
Elektromehanike Aleksander Mihev 
štirim zaslužnim članom tovarne ERO 
podelil priznanja delavskega sveta DO 
Elektromehanike. 16 delavcem pa so 
podelili priznanja DS temeljne orga
nizacije ERO. Priznanja DS ERO za 
dolgoletno uspešno sodelovanje na 
področju prodaje električnega ročne
ga orodja je prejelo tudi 25 jugoslo
vanskih trgovskih organizacij.

Aleksander Mihev je čestital vsem 
nagrajenim delavcem tovarne ERO. 
Povedal je, da se je tovarna ERO uvr
stila med štiri najmočnejše TOZD v 
Elektromehaniki. Na dosežene rezul
tate tovarne ERO, na domačem trgu 
in na področju izvoza, je lahko po
nosna vsa ISKRA. Celotnemu kolek
tivu ERA je zaželel veliko uspehov v 
prihodnje. „Panogi se odpirajo nova 
tržišča. Zato bo treba v prihodnje iz
boljšati tehnologijo proizvodnje elek
tričnega orodja in kvaliteto izdelkov 
prilagajati vse bolj strogim zahtevam 
trga. Več pozornosti bo treba posve

Novi telefonski aparati
Dolgoletne izkušnje pri proizvodnji telefonov in posredovalne tehnike 

ter prizadevnost strokovnjakov so omogočile nastanek telefonskega 
aparata, ki pomeni nov korak v zgodovini telefona. Namesto ogljenega 
mikrofona in indukcijske tuljavice so vgrajeni elementi, ki omogočajo 
telefonu zanesljivo delovanje, preprosto vzdrževanje in dolgo življenjsko 
dobo.

V razvoju Tovarne telefonskih ele
mentov in aparatov so razvili nov tele
fonski aparat, ki ima številne pred
nosti pred klasičnimi telefoni. To je 
elektronski telefonski aparat ETA 60. 
Na osnovi meritev v laboratoriju 
CCITT v Ženevi in ustrezanja predpi
som Skupnosti jugoslovanskih PTT 
podjetij je ISKRA že dobila atest za 
novi izdelek, ki ga s tem lahko vklju-

titi tudi lastnemu razvoju......“ je
končal inž. Mihev.

V kulturnem delu proslave so so
delovali: Moški pevski zbor ISKRA 
pod podstvom Marka Studena, kvintet 
Gorenjci iz Naklega in recitator Janko 
Hvasti. S pestrim in zanimivim progra
mom so bili udeleženci proslave prav 
gotovo zelo zadovoljni.

Po proslavi je bilo družabno sreča
nje. Za plesne zvoke je skrbel kranjski 
plesni ansambel Selekcija. Proslave ob 
30-letnici ERO so se udeležili tudi 
nekateri pionirji te panoge, ki so bili v 
tovarni že leta 1946. Vabljeni so bili 
vsi prejšnji vodilni delavci te panoge, 
predstavniki Iskra Commerce, ki de
lajo pri prodaji ERO, predstavniki 
nekaterih pogodbenih kupcev, vodilni 
delavci DO in ZP ISKRA, predsedniki 
organov upravljanja in družbenopoli
tičnih organizacij DO in ZP ter seveda 
vsi delavci tovarne ERO.

Alojz Boc

INDUSTRIJA ELEMENTOV ZA 
ELEKTRONIKO/TOZD POL
PREVODNIKI TRBOVLJE

UGODNA
TRŽNA
GIBANJA

čuje v jugoslovansko telefonsko 
omrežje. Poskusna proizvodnja je v 
teku.

Pri obstoječih klasičnih telefonskih 
aparatih nismo najbolj zadovoljni s 
karakteristikami ogljenega mikrofona 
in z njegovo zanesljivostjo. Z novim 
elektronskim telefonskim aparatom so

(Nadaljevanje na 2. strani)

TOZD TEA: loo% kontrola telefonskih vložkov z napravo B &.K,najsodobnejšo 
na svetu.Kontrolirajo občutljivost in frekvenčni potek slušalke.

V letošnjem prvem polletju je 
imela TOZD Polprevodniki dokaj 
ugodne poslovne rezultate, ki so po
sledica bistvenih posegov v organi
zacijo proizvodnje in tehnološke iz
boljšave. Sem lahko uvrstimo tudi 
kadrovske spremembe v vodstvu 
TOZD. Konjunktura na tujih tržiščih 
(tako zahodnih, kot na področju 
SEV) pa je omogočila še nadaljnje iz
boljšave v poslovanju TOZD.

Glede na načrt TOZD za 1. 1977 je 
tako prodaja v I. polletju dosegla 68% 
planirane letne vrednosti slednje na 
domačem trgu, z 58% pa je bil uresni
čen tudi letni izvozni načrt.

Z načrtnim prehodom na bolj spe
cializirano proizvodnjo polprevodni
kov v velikih serijah so dosegli konku
renčnost na domačem in tujih trgih, 
tako v kvaliteti, kot tudi po ceni. 
Najboljše uspehe so dosegli na po
dročju plastičnih diod, od katerih je 
bila dioda 1 A razvita izključno v to
varni in je med najboljšimi v Evropi. 
Poleg diod v plastičnem ohišju pa so s 
prehodom na novo tehnotagijo moč
nostnih diod dosegli svetovno raven 
kvalitete. Svoj asortiman so nadalje 
dopolnili s kooperacijskim sodelova
njem, s čimer so si zagotovili popol
nejši asortiman polprevodnikov, hkra
ti pa tudi dolgoročnejšo in stabilnejšo 
prisotnost na tujih tržiščih. Koopera
cijski partneiji so iz evropskih držav.

TOZD Polprevodniki načrtuje tudi 
še nadaljnje nove proizvode, s kate
rimi bo svojo konkurenčnost še po
večala. V kolikor bo sanacija TOZD 
še nadalje potekala ugodno in v skladu 
s sprejetim načrtom, bodo predvi
doma do konca letošnjega leta uvedli 
v redno proizvodnjo še nekatere nove 
izdelke. Slednji bodo še pospešili 
ugodne poslovne rezultate ter s tem 
tudi uresničitev sanacijskega načrta.

VBR



Orožje v rokah delavcev
Glasila organizacij združenega dela so velik ustvarjalni in 

revolucionarni potencial, ki pa je še premalo izkoriščen. Tako je ocenil 
sedanjo vlogo »tovarniškega tiska" sekretar izvršnega komiteja 
predsedstva CK ZK Slovenije Franc Šetinc, ko je pred kratkim govoril 
urednikom in novinarjem teh glasil iz vse Slovenije.

Dostikrat so še vse premalo zavedamo družbenega pomena omenjenih 
glasil, ki so pravzaprav baza informacij, hkrati pa prvi, osnovni položaj v 
boju za nove družbenoekonomske odnose. Ta zelo množična sredstva 
javnega obveščanja morajo biti potemtakem orožje v rokah delavskega 
razreda, orožje, ki kar največ prispeva k osvobajanju delovnega človeka. 
Zato je nujno, da so glasila v združenem delu usmerjena predvsem k 
temeljnim interesom in potrebam delovnega človeka, s čimer krepijo tudi 
samozavest in odgovornost zaposlenih. Taka njihova osveščujoča vloga je 
toliko važnejša v času, ko smo se začeli intenzivno pripravljati na 8. 
oziroma 11. kongres ZKS in ZKJ; jedro predkongresnih priprav so 
namreč ravno bitke za konkretne spremembe v slehernem delu 
združenega dela.

V nekaterih tovarniških glasilih je še preveč površinskega, 
formalističnega, nebistvenega pisanja, iz katerega človek kaj hitro dobi 
vtis, kakor da skušajo važne probleme kakega delovnega kolektiva speljati 
na stranski tir. Tu in tam je čutiti, da imajo na uredniško politiko glasil še 
vedno močan vpliv določene skupine ali posamezniki, kar se navzven 
kaže v tem, da se praktično spreminjajo bolj v nekakšna računovodska, 
oziroma analitsko tehnološka obvestila.

Značilno je tudi, da ta glasila prepogosto objavljajo samo sklepe in že 
sprejete odločitve, premalo pa se vključujejo v njihovo nastajanje. 
»Bistveno za vsako sredstvo javnega obveščanja _pa je, da spodbuja k 
akciji, katere nosilec je delavec,‘‘ je poudaril Franc Šetinc.

Novinarji v glasilih združenega dela se marsikje silno redko lotevajo 
dejanskih problemov v temeljnih organizacijah, kar je po svoje tudi odraz 
razvoja samoupravnih in družbenoekonomskih odnosov. Po drugi strani 
pa se dogaja, da so glasila vse preveč zaprta v lastne tovarniške plotove in 
delavcev ne seznanjajo s širšimi družbenimi prizadevanji. K temu 
nemalokrat precej prispeva pomanjkanje znanja, kar je sicer trenutno 
splošnejša hiba slovenskega časnikarstva. Zato mnoge informacije tudi 
niso kaj prida uporabne za konkretne akcije oziroma so brez prave 
spodbujevalne vloge v procesih samoupravnega odločanja.

Na naši letošnji proslavi dneva borca in dneva Iskre v Novi Gorici se je zbralo 
tudi lepo število gostov,ki se radi

Sporazum za omrežno skupino 065

Novi telefonski 
aparati

(Nadaljevanje s 1. strani)

želeli doseči predvsem naslednje:
— verodostojnejši prenos govora
— možnost uporabe enakega vložka 

(slušalke) na obeh straneh
— primernost izdelka za velikoserij- 

sko proizvodnjo
— prednost pri servisiranju zaradi 

enotnega vložka.
Novi elektronski aparat ima elek- 

trodinamični mikrofon (ki je v bistvu 
slušalka), ojačevalec in nov hibridni 
sklop, ki nadomešča prejšnjo induk
cijsko tuljavico. S tem so se izognili 
masivnosti te tuljavice.

Poleg že naštetih prednosti je pri 
novem aparatu pomembno, da je pri 
njem možna aktivna avtomatska re
gulacija nivojev. To pomeni, da sta 
sprejem in oddaja skoraj enako 
močna, ne glede na razdaljo od tele
fonskega aparata do telefonske cen
trale. Tega pri klasičnih telefonih ni 
možno doseči v takšni meri. Zato 
imamo z elektronskimi telefoni tudi 
pri maksimalno dolgih linijah bistveno 
višje nivoje. Aktivno regulacijo nivoja 
omogočajo vgrajeni ojačevalniki.

Z elektronskim aparatom bo zago
tovljena tudi boljša razumljivost go
vora. Z uvedbo elektrodinamičnega 
mikrofona se spremeni frekvenčni 
potek oddaje, in sicer tako, da so po
udarjene tiste frekvence, ki ustrezajo 
fiziološkemu občutku za boljšo ra
zumljivost in se zato ustrezneje prena
šajo po kabelskih vodih. Nelinearna 
popačenja sprejemnega in oddajnega 
signala so pod 5 %, kar prav tako pri
pomore k boljši razumljivosti. Popa
čenje pri klasičnem telefonskem apa
ratu z ogljenim mikrofonom preseže 
celo 20 %.

Manjša je tudi napetost šumov, ki 
se pojavijo na izhodu elektronskega 
aparata brez zunanjega akustičnega 
vzbujanja. V aparatu so vgrajeni zanes
ljivi elementi, tudi elektrodinamični 
vložek zdrži dalj časa. Zato je življe
njska doba izdelka daljša.

Posebno zaščitno vezje, ki je vgra
jeno velektronskem telefonu, uspešno 
ščiti polprevodniške elemente in apa
rat pred okvarami, ki jih povzročajo 
različne prenapetosti na telefonskih 
vodih.

Novi ETA 60 se bo tudi po barvi 
razlikoval od klasičnega telefona. Iz
delovali ga bodo v štirih barvah: sivi, 
rdeči, zeleni in oranžni. Osnovna plo
šča in slušalka pa bosta pri vseh bar
vah črni. Z redno proizvodnjo bo 
TOZD TEA pričela predvidoma na 
začetku prihodnjega leta.

Podjetje za PTT promet in Nove 
Gorice s svojo telefonsko omrežno 
skupino 065 je sklenilo minuli teden s 
kranjsko industrijo „Iskra“ sporazum 
o sodelovanju, izdelavi, razširitvi in 
modernizaciji telekomunikacijskih 
naprav, oziroma rezerviranju proiz
vodnih zmogljivosti v tovarnah 
,Jskre“ v letih do 1981.

Po tem sporazumu bo izdelala in 
montirala „Iskra“ za omrežno skupi
no 065 številne nove avtomatske tele
fonske centrale sistema crossbar in 
razširila že obstoječe tako, da bo šte
vilo telefonskih naročnikov na Go
riškem poraslo od sedanjih šest na 
deset, računojoč na 100 prebivalcev. 
Gre za končne, vozliščne rajonsko in 
glavno centralo v Novi Gorici, Šem
petru, Ajdovščini, Kobaridu, Vipavi, 
Kanalu, Bukovici, Bovcu, Dornberku, 
Podbrdu, Podnanosu, Slapu ob Idrijci, 
Braniku, Godoviču, Trnovem, Tol
minu in Idriji. Mimo tega bo „Iskra“ 
izdelala in montirala ustrezne tele
komunikacijske sisteme za povezavo 
posameznih central z glavno centralo 
v Novi Gorici.

Omrežna skupina 065 obsega celot
no Goriško oziroma najzahodnejši del 
naše države. Sestavljajo jo občine 
Nova Gorica, Tolmin, Ajdovščina in 
Idrija, med njimi je tolminska naj
večja. Podjetje zaposluje sedaj 
325 delavcev in bo ustvarilo letos 
700 milijonov dohodka. Glede na ve
like potrebe se je odločilo za obširen 
načrt investicij. Pravkar podpisana 
pogodba z »Iskro" bo veljala PTT 
podjetje blizu 100 milijonov dinarjev, 
s čemer namerava regija preskočiti 
slovensko poprečje s telefonskimi pri
ključki, ne pa mesto Ljubljano, ki ima 
že sedaj 12 telefonskih priključkov na 
100 prebivalcev.

Zanimivo je, da goriška PTT ni 
sklenila z »Iskro“ običajne nakupne 
pogodbe, marveč se je odločila za 
sporazum z mnogo širšim sodelo

vanjem za nekaj let vnaprej, kjer je 
rezerviranje proizvodnih zmogljivosti 
le en del pogodbe. Drugi del zajema 
tesno tehnično sodelovanje obojih 
strokovnih služb in kar je tudi po
membno: „Iskra“ bo usposobila
oziroma priučila kadre iz goriške PTT 
za tehnično vzdrževanje, kontrolo in 
tudi morebitna popravila celotne 
montirane telekomunikacijske opre
me.

In še nekaj, kar doslej ni bilo obi
čajno v pogodbah za izdelavo in 
montažo avtomatskih telefonskih cen
tral: „Iskra“ je sprejela tudi obveznost 
z natančno določenimi roki za vklju
čevanje posameznih central oziroma 
telekomunikacijskih sistemov v javni 
promet. Za sleherno zamujanje pa je 
določena tudi pogodbena denarna 
kazen za vsak prekoračen dan.

Marjan Kralj

Potrebna bo dvakrat večja količina 
elektrodinamičnega vložka, kar je 
opravičilo avtomatizacijo proizvodnje 
tega elementa. Z veliko prizadevnostjo 
in ustvarjalnim duhom so v Iskrini 
temeljni organizaciji TEA razvili tele
fonski aparat, ki se lahko kosa z naj
naprednejšimi rešitvami v svetu. Zgra
jen je s tehnologijo, ki je pri nas že 
tako dolgo poznana in utečena. To je 
omogočilo ekonomsko povsem upra
vičeno rešitev.

Elektronski telefonski aparat je 
patentno zaščiten s sedmimi patent
nimi zahtevki avtorja inž. M. Marca. 
Patent je prijavljen v Zahodni Nemči
ji, Švedski, Franciji, Belgiji, v Sovjet
ski zvezi in Italiji, kar utrjuje ugled 
ISKRE v svetu.

Alojz Boc

S podpisa pogodbe med PTT in Iskro.

ZGORNJE IN SPODNJE KONICE ISKRINE ZVEZDE

V

(Nadaljevanje s 1. strani)

Absurdnost položaja je bila pred
vsem v tem, da smo bili za neke ma
lenkostne reklamacije, ki so v poslov
nem svetu povsem normalne, sploh 
kaznovani pred sodiščem, drugič pa v 
tem, daje na to sekretariat za zunanjo 
trgovino izkoristil svojo pravico iz 
predpisa, kije po našem mnenju proti
ustaven in udarec proti nam drastično 
povečal.

Navedemo naj samo, da so po 
zbranih podatkih odstotki reklamacij 
iz našega poslovanja, ki jih pri uvozu 
iz zahodnih držav izvršimo mi, dokaj 
večji od tistih reklamacij, ki jih do
bimo mi iz naslova našega izvoza, pa 
zaradi tega nikomur na svetu ni prišlo 
na misel, da bi zaradi takšnih naših 
reklamacij kogarkoli »obsodili" še 
manj pa z zvenečo obsodbo škodova- 
nja ugledu države".

Na osnovi naših najostrejših prote
stov pri Z IS, pri čemer nas je v polni 
meri podprl naš IS, nam je bila kazen 
prepovedi uvoza spremenjena v 
opomin, vendar se nameravamo tudi 
proti taki kazni pritožiti, oz, sprožiti 
upravni spor, obenem pa bomo spro
žili postopek za ugotavljanje ustav
nosti takega predpisa, ki omogoča 
tako kaznovanje."

V Iskri v Novi Gorici je bila ob 
dnevu Iskre odprta razstava Iskrin 
hišni stil. Ali menite, da je razstava 
uspela? Ali imate kake pripombe tudi 
že k idejnemu pristopu in odnosu do 
našega skupnega emblema?

»Mene, in tudi vse resnične Iskraše, 
je razstava, ki je imela visokoletečo

ambicijo prikazovati novo zunanjo 
podobo Iskre in ki je bila postavljena 
ob dnevu Iskre v avli občinske skup
ščine Nova Gorica, neprijetno preše; 
netila, lahko bi rekli, v končni fazi 
tudi šokirala.

Zakaj sem uporabil tako močan 
izraz? Zato, ker si je služba designa 
privoščila nekaj, za kar ni niti poobla
ščena še manj pa očitno kvalifici
rana, to je, da je iz celotne podobe 
firme demonstrativno izpustila zvez
do, tisto zvezdo, ki danes tako v Ju
goslaviji, kot tudi v velikem delu sveta 
simbolizira vse tisto, kar je Iskra v 
svojih 31 letih obstoja postala, tisto 
zvezdo, na katero smo vsi resnični 
Iskraši navezani, pa tudi ponosni. 

Odločitev, čeravno tudi samo 0
predlogu za tako podobo, je toliko J 
pomembna, da si je neka služba ne bi Se, 
smela brez široke strokovne, saino;L

fetupravne in politične verifikacije nikoli 
privoščiti."'

No, za konec, da spet najdem0’ 
verjetno, harmoničnejši ton zaključ Koi 
ka, še vprašanje o letošnjem prvem do; 
izboru Iskrinih nagrajencev...?

»Mislim, da je imela komisija, kij6 's> 
izbirala med mnogimi prispelimi pred’ ^ 
logi za to prvo podelitev Iskrinil1 *'
nagrad, ki naj bi postale redne in tra' - 
dicionalne, z ozirom na prvo podeli'
tev, izredno težko delo. Menim, daj6 
svoje delo, ko je spisek nagrajence' 
predložila skupščini Iskre, opravil3 
izredno dobro in iz razgovora z Iskra® 
na našem srečanju v Novi Gorici bi 
lahko zaključil, da na splošno zadc \ 
volj stvo in odobravanje velike večin6 
Iskrašev, kar še povečuje vredn 
nagrad našim prvim nagrajencem.

PRIZNANJA OB 30-LETNICI ERO

Priznanja delavskega sveta delovne organizacije so prejeli:

1. Burmaz Ivo
2. Krivec Vilibald
3. Lavtar Ivanka
4. Plave Zora

Priznanja delavskega sveta TOZD ERO so prejeli:

1. Jerkovič Majda
2. Smitek Marija
3. Hočevar Ljubica
4. Koblar Zofija
5. Kralj Julka
6. Kolman Mihaela
7. Zebec Anica
8. Milakovič Milan
9. Slatnar Marija

10. Huskič Stevka
11. Pogačar Francka
12. Kopina Vili
13. Zaletel Jože
14. Kramar Miha 
1 5. Perdan Jože
16. Mikič Cveto

Priznanja delavskega sveta TOZD ERO so prejele tudi naslednje trgov*^ 
organizacije:

Iskra Commerce TOZD Domači trg. Metalka, Merkur Kranj, Elektroteh^ 
Ljubljana, Jugotehnika, Kovinotehna Lj., Jeklotehna Maribor, Nai^ 
Zagreb, Gramat Zagreb, Ferimport Zagreb, Elektromaterijal Rijeka, 
domaterijal Rijeka, Brodokomerc Rijeka Metal Banja Luka, Unima Sar3 ^ 
jevo, Feroelektro Sarajevo, Bosnaauto Sarajevo, Poljooprema Sarajev°' 
Metalservis Beograd, Tehnopromet Beograd, Robne kuče Bg, Elektr0 
te h na Beograd, Kopaonik Beograd, Rud nap Beograd, Tehnometal Skopi6

r
Naprej zastave!

Na travniku, kjer smo minulo soboto v Novi Gorici množično prazno
vali dan borca in dan Iskre, je razumljivo vrh visokega droga visela tudi 
slavnostno razobešena zastava, slovenska zastava s peterokrako zvezdo. 
Bolje rečeno, naj bi visela slovenska zastava s peterokrako zvezdo. 
Natančneje: bila bi taka slovenska zastava, če bi jo gledali, ko bi stali na 
glavi. Res je baje vina na prazničnem zabavišču zmanjkalo že sila hitro in 
ob petih popoldne so žene može iskale že tudi pod mizami. Kakorkoli že'. 
kaže, da je bila ta zastava obešena narobe že od vsega začetka za one, ki 
so pozneje videti narobe, drugače si to težko razlagamo.

Slovenske barve so bela, modra in rdeča; če to obrnemo, dobimo sicet 
barve srbske trobojnice — proti temu zagotovo nimamo ničesar; še več: v 
duhu bratstva in enotnosti jo radi še in še izobešamo družno z našimi it1 
drugimi jugoslovanskimi zastavami. Samo, v tem primeru ni šlo niti za 
srbsko zastavo, kajti po ustavnih predpisih petokraka rdeča zvezda V 
naših zastavah stoji s srednjo konico navzdol, v sredi, tako, da z dvema 
krakoma počiva na osnovni barvi, v primeru slovenske zastave na rdečem, 
v primeru srbske na belem polju.

Zastave razobešamo pogosto in zato smo očitno postali do tega 
obešanja često prepovršni, skoraj nemarni; vse nam je samo mala dodatna 
dekoracija in nič več. Zastava pa je .simbol, je ponosno znamenje naše 
neodvisnosti in svobode. Ni vseeno kakšne so zastave: zaprašene, 
umazane, povaljane ali čiste in urejene. Bolje ena dostojno in spoštljivo 
izobešena zastava kot pet na slepo obešenih. Gotovo: prišel bo čas, ko se 
bo človeštvo morda združilo pod eno samo zastavo, toda do takrat: 
spoštujmo naše zastave, ki nam prav kažejo pot naprej! Še posebej, kadat 
se zbiramo na praznike teh zastav!
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\l INDUSTRIJA KONDENZATORJEV SEMIČ

Letos skoraj za tretjino več
/ j Delovni kolektiv Industrije kon- 

^enzatorjev v Semiču se lahko pohvali 
^rezultati, ki jih je dosegel v letoš- 
lliem prvem polletju. Kako tudi ne, saj 
80 njegove letošnje prozvodne obvez- 

.; losti za nad 30 % večje od tega, kar je 
:Z < dosegel v preteklem poslovnem letu.

V prvem polletju so izpolnili polo- 
'ico načrtovane letne obveznosti, to 
P1 pomeni, da so izdelali kar 60 % več 
<ot v istem obdobju lanskega leta. Po 
^meljnih organizacijah pa je bila 
toneč junija realizacija takale: TOZD 
Elektronski kondenzatorji je izpolnila 
'7% letnega načrta, TOZD Energet- 

kondenzatorji je v tem obdobju 
i^esničila že 52 % letnega načrta, 
EOZD Mehanski deli in naprave pa je 
Metje zaključila s 47 % izpolnitvijo 
letnega proizvodnega načrta. Upošte- 

1(0 >č dejstvo, da tudi letos proizvod- 
bi nj° spremljajo nekatere težave, so do- 
l0- s,e^eni polletni rezultati razveseljivi in 
oli ,° volj uje jo upanje, da bodo ob koncu 

j ®ta fe bopi.

^ , Temeljne organizacije Industrije 
lC ,0,idenzatorjev pa so v tem obdobju 

0segle še drug dober rezultat. Od
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januarja do konca letošnjega junija so 
namreč izvozila za nekaj nad 2 mili
jona dolarjev, pretežno na zahodna 
tržišča, to pa pomeni, da je bilo v 
letošnjem prvem poletju izvoženih 
skoraj 3 krat toliko kondenzatorjev, 
kot v lanskem prvem polletju. Tudi to 
je obetaven podatek, ki govori o 
uspešnem uresničevanju letošnjih 
načrtov Industrije kondenzatorjev v 
Semiču.

Žal pa je treba tem ugodnim po
datkom dodati drugega, kine ustvarja 
tako razveseljive slike. Kljub proizvod
nim in izvoznim rezultatom namreč 
ostanek dohodka ne bo kdo ve kako 
velik. Vzrok za to je treba iskati pred
vsem v nizkih, že več let enakih pro
dajnih cenah, ob močno povečanih 
družbenih obremenitvah pa tudi ob 
precejšnjih podražitvah reproduk
cijskega materiala.

Pri tem lahko samo večja proiz
vodnja, izkoristek vseh notranjih re
zerv in varčevanje pri stroških, zago
tovijo rentabilnost proizvodnje.,

V Industriji kondenzatorjev so v 
aprilu za okrog 30 % dvignili osebne 
dohodke, dotlej najnižje v okviru ZP

*OZD TEN, LJUBLJANA
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naprava

ZA USMERJANJE ZVEZE 

RRS-4 FM 7200
J

Iskra. Skladno s tem so opravili tudi 
novo sistemizacijo in popis delovnih 
mest, kar bodo drugje opravili do 
konca letošnjega leta.

Kot smo že v uvodu omenili tudi 
letos ne gre povsem brez težav, vendar 
pa je upati, da le-te ne bodo prevelike 
in vplivale na zaključne rezultate ob 
koncu leta 1977.

Prodaja kondenzatorjev iz semiških 
TOZD sicer poteka normalno, vendar 
pa je čutiti pritiske na cene, kar bi 
lahko šteli kot predznak bližajoče se 
recesije, kar bi lahko ogrozilo uspeš
nejše poslovanje tega, že skoraj 
1.300-članskega delovnega kolektiva.

V temeljnih organizacijah združe
nega dela Industrije kondenzatorjev v 
Semiču pa imajo razen tega še vedno 
kadrovske probleme. Ne manjka jim 
sicer toliko strokovnih sodelavcev, kot 
pa mentorjev za mlajše sodelavce, 
vendar upajo, da bodo tudi ta pro
blem omilili glede na določila spora
zuma o delitvi OD, po katerem bodo 
tudi ti kadri bolje stimulirani kot so 
bili doslej. - J. C. —

Kot usmerjene zveze razumemo 
tiste sprejemno oddajniške naprave 
oziroma sisteme, ki omogočajo brez
žičen prenos informacij, kot n. pr. te
lefonski pogovori, telegrafski signali 
ali prenos podatkov. Informacijo pre
naša elektromagnetno valovanje zelo 
visokih frekvenc. Za tovrstne naprave 
se frekvenčno področje uporabe raz
teza od 30 MHz pa vse do 15,MHz. Pri 
tako visokih frekvencah je možno 
elektromagnetno valovanje, s pomoč
jo posebno oblikovanih anten, zgostiti 
v dokaj ozke snope in te poljubno 
usmeriti, s čimer dosežemo občuten 
prihranek na visokofrekvenčni energi
ji. Ta lastnost je dala tem zvezam tudi 
ime ..usmerjene zveze".

Praviloma sta oddajnik in sprejem
nik instalirana na mestih in v oddalje
nosti, da je vidljivost med oddajno in 
sprejemno anteno zagotovljena. Pri 
večji oddaljenosti oziroma, če vidlji
vosti ni, je potrebno med oddajnik in 
sprejemnik postaviti eno ali več aktiv
nih ali pa tudi pasivnih relejnih postaj, 
tako da je vidljivost vedno zagotov
ljena. Od tod tudi ime, ki ga večkrat 
srečamo „radio-relejne zveze".
, Prvi poskusi s takim načinom 
brezžičnega prenosa informacij, segajo 
že v obdobje pred drugo svetovno 
vojno. Z napredkom tehnike pa so se 
te naprave tako izpopolnile, da so leta 
1951 na VI. zasedanju mednarodne 
komisije za radiokomunikacije CCIR v 
Ženevi sprejeli priporočilo, da so na
prave za usmerjanje zveze po kvaliteti 
in zanesljivosti enakovredne prenosne 
poti kot kabelske zveze. S prodorom 
polprevodnikov pa so se dimenzije in 
poraba naprav občutno zmanjšale, 
povečala pa se je zanesljivost in kapa
citeta prenosa. Cena take zveze na km 
je postala kmalu nižja kot cena enako
vredne kabelske zveze, tako, da danes 
usmerjene zveze že prevladujejo skoro 
v vseh delih sveta, posebno če se zave

damo, da so satelitske zveze tudi 
usmerjene zveze.

Razvoj naprav za usmerjanje zveze 
se je pričel pri nas takoj po drugi sve
tovni vojni, kajti že izpred vojne izha
jajoče nerazvito in med vojno poru
šeno telekomunikacijsko omrežje je 
zahtevalo hitre in ekonomične rešitve. 
Na bivšem Inštitutu za elektroveze, so 
bili razviti in izdelani prvi prototipi in 
manjše serije malokanalnih usmerjenih 
zvez, ki so bile dane v obratovanje že 
leta 1953 raznim PTT podjetjem in 
drugim ustanovam. Kasnejši razvoj in 
proizvodnja takih naprav za poseb
nega kupca in širjenje proizvodnega 
asortimana pa nas danes uvršča na 
prvo mesto v jugoslovanskem prosto
ru. Hitri razvoj in modernizacija tele
komunikacijske mreže in zasedenost 
nižjih frekvenčnih področij v Jugosla
viji pa sili potrošnike, da žele imeti 
naprave z višjim številom telefonskih 
kanalov na višjih frekvencah. Tej raz
vojni situaciji na področju telekomu
nikacij je prisluhnila tudi ISKRA in 
približno pred tremi leti pričela z raz
vojem nove družine naprav na frek
vencah okoli 7200 MHz.

Naprava za usmerjene zveze 
RRS-4 FM 7200 24/60/120 je naj-

(Nadaljevanje na 4. strani)

Prijateljski
obisk

Pred kratkim nas je obiskala v Slo
veniji skupina poslovnih partnerjev in 
predstavnikov občin iz sosednje Italije 
pod vodstvom našega predstavnika 
Iskre v Milanu Franja Valenčiča. Pred
vsem so bili med obiskovalci tudi šte
vilni predstavniki italijanskih elektri- 
ških podjetij in podjetij za distribucijo 
električne energije. Sicer pa je najbolj
še, če seznam teh uglednih in prijatelj
skih gostov navedemo kar v celoti.

Iz Aziende elettrica Milano so nas 
obiskali: generalni direktor dr. Oreste 
Gualdoni, svetovalci odvetnik Mauri- 
zio Prada. nrofesor Giuseppe Maeri in

Slika prikazuje leseni provizorij,postavljen pred 25 leti za proizvodnjo. Zdaj ga 

bodo podrli,popravili in prenesli v Črtnošnjice,kjer bo nekoliko zmanjšan služil 

kot objekt za 4o skupnih ležišč,restavracijo in prostore za osebje,v nastajajočem 
dolenjskem zimskem rekreacijskem centru.

odvetnik Antonio Violini, dalje gene
ralni sekretar odvetnik Eugenio Sara- 
cini, direktor nabave ing. Vincenzo 
Forzani in tehnični direktor 
ing. Vincenzo Grugni. Iz ACEGAT 
Trst direktor elektrotehniške službe 
ing. Romano ter odgovoren za elek
trična stikala ing. Garsenti in odgovor
ni za distribucijo električne energije 
ing. BEe. Iz ASM Verona sta bila na
vzoča direktor za nabavo mg. Severi 
m tehnični direktor ing. Merci, med
tem ko sta bila od ASM Brescia na
vzoča direktor za izvajanje del 
ing. Job in direktor za energetiko 
ing. Capra.

Med obiskom pri nas, kije trajal od 
20. do 22. junija, so najprej obiskali 
Bled, nato Kranj m Blejsko Dobravo 
ter Ljubljano, od koder so po obisku 
Iskra Commerce 22. popoldne odpo
tovali nazaj v Milano.

Med svojim bivanjem so konkretno 
obiskali organizacijo Iskre na Blejski 
Dobravi, organizacijo telekomunika
cije v Kranju, kjer so si še posebej o- 
gledali proizvodnjo Metaconte, proiz
vodnjo električnE števcev v Kranju, v 
Ljubljani, kjer so si ogledali tudi elek
trarno, pa jE je sprejel tudi predsed
nik sicupščme ZP Iskra mg. Vlado
Klavs. ______ ___________

Gostje so se razumljivo posebej 
zanimali ne le za tehniške dosežke 
Iskre, ampak tudi za distribucijo elek
trike, vode m plma pri nas, ter naka
zali številne oblike za prEodnje sode
lovanje. Organizacijsko jim je vzbudil 
pozornost tudi sistem našega samo
upravljanja, skratka, kaže, da smo si 
znova razširE krog prijateljev, s ka
terimi bomo tudi bodoči poslovni 
stiki še lažji m še učmkovitejši.

mak

X

KOLEKTIVNI DOPUSTI V LETU 1977

Široka potrošnja:

Antene Vrhnika 
Montaža Spodnja Idrija 
Elektromotorji Železniki 
Radijski sprejemniki Sežana 
TV Pržan
Gospodmjski aparati Reteče

Elektro mehanika:

ATC tabore 
Števci
Vse druge TOZD imajo kolektivni dopust 

IEZE:
Vse TOZD imajo kolektivm dopust od 18. 7. do 7. 8.;
v TOZD Magneti bo ves čas delala ena izmena, TOZD Orodjarna pa bo 
imela kolektivm dopust samo od 18. 7. do 30. 7.

KONDENZATORJI SEMlC:
Vse TOZD imajo kolektivni dopust od 16. do 31. 7.

nima
22. 7. do 7.8. 
22.7. do 7.8. 
18. 7. do 7.8.
15. 7. do 7.8.
16. 7. do 31. 8.

4. 8. do 22. 8. 
4. 8. do 22. 8. 

18.7. do 4.8.

Avtoelektrika:
Vse TOZD m skupne službe bodo imele kolektivm dopust v času od 21.
7. do 8. 8.

X__________________________________________________________________/
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°že Benčič je bil ob prvem Titovem obisku v Iskri 
DrortSedn'l< ^dikata, v tovarni pa je opravljal dolžnost šefa 
vornk C'Je l<ontrole- Danes ni več v Iskri, ukvarja se z zastopst- 
'V Vezenine in kot sam pravi, prodaja blejske čipke po
S6t | u9oslaviji. Kljub temu, da je od takrat.minilo že dvaindvaj- 

Iet, se Jože Benčič dobro spominja maršalovega obiska in 
Vč deduje živahno in temperamentno kot da bi bilo vse to šele

..Dveh bistvenih stvari ali dejstev se najbolj spominjam od 
tov 3t; k° smo namreč prejeli obvestilo, da bo Tito obiskal našo 
nai^00- smo dobili od takratnega glavnega inženirja Železnika 
cel*30' oziroma bolje, ukaz, da je treba pospraviti in očistiti 
lo£n n° tovarno. Ne spominjam se natančno, če smo za to pri- 
rt)U °?t tudi asfaltirali dvorišče od glavnega vhoda proti savske- 
toVg °du- Sicer pa smo ob vsakem visokem obisku v našo 
Ceg/.00 kaj postorili, naj za primer navedem obisk etiopskega 
ce$t,a Haileja Selasija v Iskri, saj smo takrat asfaltirali dohodno 

v tovarno tja do glavnega vhoda.

Ostaio*^1^0 dejstvo ob maršalovem obisku, ki mi je prav tako 
fiied ^ ^ spominu jasno in prisotno še danes: izredna disciplina 
delQvnufVC'' vs'S0' Titovemu obisku, ostali na svojih 
drugeaa i,meStil1' nihče V' Pohajkoval okoli ali počenjal kaj 
tovarn; ^ dogajalo med običajnimi delovnimi dnevi v

V arhivih smo našli tudi to sliko s prvega Titovega obiska v 
Iskri Povprašali smo večIskrašev, če morda vedo, kdo je mlada 
delavka, za katero stoji Tito. Nismo dobili ustreznega odgovora 
in ker bi radi povprašali tudi doslej nam neznano Iskrašico, 
kako je bilo pred dvaindvajsetimi leti, prosimo vse, ki bi delavko 
prepoznali, sporočili njeno ime in priimek ter seveda tudi naslov 
na naše uredništvo, seveda pa se tudi tovarišica lahko sama ogla
si in prav radi se bomo pogovorili z njo ter njene vtise in spomi
ne objavili v okviru našega feljtona.

Sicer pa izrabljamo ob tem našem pozivu tudi to priložnost, 
da naprosimo prav vse Iskraše, ki so bili pred dvaindvajsetimi 
leti v Iskri in doživeli Titov obisk, da se nam oglasijo, ker bomo 
prav radi njihova pričevanja in spomine objavili v našem feljto
nu, tako da bomo zares v nekem smislu skupaj napisali naš 
podlistek, ki naj bi bil skromen prispevek k letošnjim Titovim 
jubilejem. Obenem pa prosimo tudi vse, ki imajo še kako drugo 
fotografsko gradivo ali pa 'so takojili drugače prišli s Titom v 
stik, da nam ga pošljejo na uredništvo, z veseljem ga bomo prav 
tako objavili

Potem se spominjam še naslednjega: ko je maršal hodil skozi 
proizvodnjo k montaži, je takoj zatem vsa proizvodnja spon-- 
tano začela zapuščati svoja delovna mesta in se napotila na 
dvorišče tovarne. In ko je Tito zapuščal tovarno, se je pred 
vhodom brez direktiv in vnaprejšnjih priprav zbrala celotna to
varna, torej vsi delavci, ki jih je bilo takrat, če se ne motim, 
kakih tri tisoč.

In takrat je Tito tudi na zahtevo naših delavcev spregovoril 
na kratko. V tem svojem poslovilnem govoru se je zahvalil za 
sprejem in dejal, da je potrebno izdelati podroben program za 
razvoj Iskre ter da je potrebno čim prej urediti vse, da bi Iskra 
dobila potrebna sredstva za svoj nadaljnji razvoj in moderniza
cijo. Zdi se mi, da je takrat šlo za kakih 750 milijonov dinarjev, 
kar takrat vsekakor ni niti bila tako majhna vsota.

Povedati moram tudi še to, da pred prvim Titovim obiskom v 
naši tovarni nismo imeli obiskov visokih delegacij, po njegovem 
prihodu pa so k nam prihajali vsi maršalovi visoki gostje, ki so se 
mudili pri njem na Brdu.

Zase lahko rečem, ko se spominjam tistega dne, da sem bil 
kot Iskraš zelo ponosen na dejstvo, da je Tito z obiskom v Iskri 
obiskal prvo večje podjetje v Kranju. Človeku se zdi takšen 
obisk nadvse prijeten, zlasti še, če dolgo delaš v tovarni pa te 
potem takšen človek, kot je naš predsednik, še pohvali in se ti 
potem vse zdi še mnogo bolje in lepše.

Mirno lahko rečem, da smo po njegovem obisku prav vsi v 
tovarni še štirinajst dni hodili okrog od veselja kar po eni nogi, 
kot pravimo.

In končno, naj še povem, da sem kot predsednik sindikata 
takrat ob obisku sodil med tisto šesterico ljudi v tovarni, ki smo 
predsednika sprejeli in ga spremljali skozi celotno Iskrino tovar
no v Kranju. To je bil zame zares velik, enkraten in edinstven 
dogodek, saj se končno ne dogaja vsak dan, da se lahko rokuješ 
s predsednikom republike in ga lep čas spremljaš kot spremlje
valec v njegovi neposredni bližini."



INDUSTRIJA ZA TELEKOMUNIKACIJE, ELEKTRONIKO IN ELEKTROMEHANIKO, KRANJ

Usposabljanje za samoupravljanje Za večjo
aktivnostDelovanje kranjskega kluba samo- 

upravljalcev je vedno bolj uspešno. 
Posameznih izobraževalnih oblik, ki 
jih je klub organiziral v prvi polovici 
letošnjega leta, se je udeležilo 552 
samoupravljalcev.

V programu za usposabljanje so 
bile zajete razne izobraževalne oblike, 
povezane - z uresničevanjem določil 
zakona o združenem delu v naši samo
upravni praksi, tako glede razume
vanja zakona kot konkretnih rešitev, 
ki jih bomo morali v združenem delu 
še urediti.

Za usposabljanje v okviru kluba 
samoupravljalcev so pokazali naj večji 
interes predvsem mlajši samoupravljal- 
ci. Pretežni del vključenih udeležen
cev ni bil iz vodstev. Mnogim je to 
usposabljanje pomenilo prvo izobraže
vanje s tega področja. To ponovno 
dokazuje koristnost podobnih oblik 
za usposabljanje delovnih ljudi za bolj 
učinkovito in aktivno vključevanje v 
družbenoekonomske odnose. Udele
ženci izobraževanja so sami ugotovili, 
da so spoznali številne naloge, s kate
rimi se bodo morali spoprijeti v pri
hodnjem obdobju v vsaki temeljni 
organizaciji združenega dela.

Čeprav je bil program kluba samo
upravljalcev preslabo predstavljen

tistim, katerim je bil predvsem na
menjen, pa je le vzpodbudil mlade 
samo upravljalne in je vsebinskem po
gledu zajel njihove interese. Za večino 
delovnih organizacij in družbeno-poli- 
tičnih organizacij je bilo omenjeno 
izobraževanje koristno in zanimivo.

Na začetku izvajanja programa so se 
pojavile nekatere organizacijske te
žave, predvsem v zvezi z udeležbo 
slušateljev. Vsi razpisi so bili dostav
ljeni izvršnim odborom sindikalnih 
organizacij, ponekod pa še organiza
cijam ZSM, kadrovskim službam, itd. 
Tudi te- probleme bo klub skušal 
ustrezno rešiti že do prihodnje sezone.

Med slušatelji je bilo le 21 delavcev 
DO ISKRE Elektromehanike in štirje 
iz Šolskega centra ZP ISKRA. Zani
mivo je, da so nekatere kranjske de
lovne organizacije imele večje število 
udeležencev, pa čeprav so manjše kot 
ISKRA. Menim, da bodo morale druž- 
benopoUtične organizacije v DO 
ISKRE Elektromehanike, predvsem 
sindikat iz ZSM, v prihodnje poskrbeti 
za boljšo udeležbo članov kolektiva. 
Tudi med nami je veliko takih, ka
terim bi dodatno usposabljanje ko
ristilo.

Alojz Boc

Iskra v Otočah se povečuje
ISKRA — Tovarna merilnih instru

mentov v Otočah ima premalo proiz
vodnih površin. Tudi skladiščni pro
stori so premajhni Nekatere režijske 
službe so v neustreznih prostorih. 
Menza prav tako ne odgovarja več.

V tovarni merilnih instrumentov 
bodo tudi v prihodnje obdržali sedanji 
program klasičnih kazalčnih instru
mentov. Povečala pa naj bi se proiz
vodnja elektronskih instrumentov in 
nekatere druge dejavnosti s področja 
inženiringa. V tovarni je zaposlenih 
506 delavcev, v naslednjih letih se bo 
njihovo število povečalo za okrog 
10%.

Vse to pa zahteva reševanje pereče 
prostorske problematike. Da bi vsaj 
delno izboljšali obstoječe stanje, 
TOZD Instrumenti v svojem srednje
ročnem programu razvoja predvideva

novogradnjo. „Engineering“ v Kranju 
je že izdelal idejni projekt razširitve 
tovarne. Širila naj bi se v smeri seda
njega parkirnega prostora. Sedanjo 
površino zgradb, ki znaša ca 5000 kv. 
metrov, bi tako povečali za ca. 2300 
kv. metrov.

V novi montaži s površino 975 m2 
bodo proizvajali predvsem elektronske 
instrumente. Predvidena je tudi nova 
galvanika. Sedanjo upravno stavbo 
bodo podaljšali in pridobili nove pro
store za nekatere režijske službe.

Program razširitve bodo pričeli 
uresničevati že prihodnje leto. Najprej 
bodo zgradili novo restavracijo, in s 
tem zagotovili delavcem ustrezne 
prostore za družbeno prehrano. Za 
tem bodo sledile še ostale dozidave, in 
sicer v največ dveh fazah.

Alojz Boc

(Nadaljevanje s 3. strani)

NAPRAVA

ZA USMERJANJE ZVEZE

RRS-4 FM 7200
X___________________ J
novejša naprava, ki bo prišla na tržišče 
začetkom naslednjega leta in je na
menjena za stacionarne zveze. Pred
stavna prvo iz družine naprav za 
usmerjene zveze, ki delujejo v frek
venčnem področju od 7125 do 
7 425 MHz in omogoča kvaliteten 
prenos 24, 60 ali 120 frekvenčno raz
porejenih telefonskih kanalov s poseb
nim kanalom za službene razgovore. 
Domet naprave, ob normalnih pogojih 
širjenja je med 50—60 km. Naslednja 
naprava iz te družine bo imela kapaci
teto 300 telefonskih kanalov.

Uporabnost naprave je vsestranska, 
prvenstveno pa je namenjena PTT 
mrežam v drugi in tretji ravnmi, ter za 
področne mreže podjetij kot elektro
gospodarstvo, RTV, petrokemična 
industrija itd. in to za prenos telefon
skih razgovorov in podatkov. Kvali
teta prenosa presega priporočila CCIR 
in z dovolj rezerve izpolnjuje vse za
hteve ZJPTT.

V napravo so vgrajeni samo kvali
tetni silicijevi polprevodniki, skrbna 
izbira ostalih sestavnih delov in tehno
logije pa jo uvršča med najmodernejše 
tovrstne profeaonalne naprave s sle
dečimi pomembnimi lastnostmi:
— veliki zanesljivost obratovanja in s 

tem nezahtevno vzdrževanje,
— žeto majhna poraba energije in s 

tem nizka cena obratovanja,
— majhne dimenzije in najmodernejša 

mehanska konstrukcija omogočata 
izredno elastičnost pri kombini
ranju raznih izvedb in dograjevanju 
naprave v sisteme,

— sprememba kapacitete naprave iz 
24 na 60 ali 120 telefonskih kana
lov je možna s preprosto zamenja
vo ustreznih utičnfli enot v oddaj
niku in sprejemniku.

ISKRA
Štev. 30-16. julij 1977

Naprava je zgrajena iz funkcional
no zaključenih utičnih enot, ki so zlo
žene v navpično nameščen okvir, vsta
vek. Mehanske dimenzije so standardi
zirane po mednarodnih normah kar 
omogoča gradnjo kompleksnih siste
mov skupaj s telefonskimi in telegraf
skimi multipleksnimi napravami do
mače ali tuje proizvodnje.

Modulacija naprave je frekvenčna. 
Vse električne lastnosti posebno pa še 
frekvenca so zelo stabilne v širokem 
temperaturnem področju. Naprava je 
domodulatorskega tipa, kar pomeni, 
da se signal na relejnih postajah po
sreduje na nivoju osnovnega pasu. 
Možne so izvedbe 1 + 0 in 1 + 1. Iz
vedba 1 + 0 je najenostavnejša in naj
cenejša naprava. Namenjena je za nor
malne zveze pretežno v področnih 
mrežah. V primeru zelo zahtevnih 
zvez, kjer naj bi bila sigurnost prenosa 
informacij največja možna, oblikuje
mo izvedbe 1 + 1, ki vsebujejo po dva 
primopredajnika. Pri eni od teh izvedb 
uporabljamo drugi primopredajnik 
kot „vročo rezervo11, kar pomeni, da 
je ta v stalni pripravljenosti, v kolikor 
prvi primopredajnik odpove, se drugi 
avtomatično vključi. Posebna izvedba 
naprave 1 + 1, ob dodatku posebnega 
elektronskega vezja omogoča, tako 
imenovano „diversity“ delovanje. To 
je lahko frekvenčni diversity, kjer sta 
oba primopredajnika stalno vključena 
in delujeta na isti frekvenci, vendar 
imata vsak svojo anteno, ki sta pro
storsko dovolj razmaknjeni.

Naprava je povezana z anteno 
preko valovodne antenske kretnice in 
gibljivega valovoda. Antene, ki jih 
uporabljamo so paraboloidna zrcala z 
lijakastim primarnim izvorom v go- 
rišču. Valovod je v notranjosti napol
njen z izsušenim zrakom pod rahlim 
nadpritiskom, kar zagotavlja nespre- 
menljive lastnosti celotnega antenske
ga sistema.

Naprava RRS-4 FM 7200 
24/60/120 je plod razvojnega sode
lovanja med Institutom za prenosno 
tehniko ISKRA in firme SEL Erzen- 
gungsgebiet Ubertragung iz ZRN. 
Namen tega sodelovanja je dvojen: 
prvič pridobiti izkušnje in tehnolo
gijo, drugič pa izdelovati del aparature 
tudi za firmo SEL.

R. U.

mladih v TOZD 
Stikala

Zaradi nezadostne aktivnosti mla
dih v celotni DO ISKRA Elektrome- 
hanika je koordinacijski svet osnovnih 
organizacij ZSM poslal vsem neaktiv
nim osnovnim organizacijam dopis, v 
katerem kritično ocenjuje delovanje 
mladinske organizacije.

Ena prvih osnovnih organizacij 
ZSM, ki so se odzvale na ta dopis, je 
OO ZSM tovarne Stikal. Kadrovska 
komisija pri OO ZK in predsedstvo 
OO ZSM Stikala sta 16. junija sklicala 
skupen razgovor z mladimi komunisti.

Ugotovili so, da je med mladimi v 
tej temeljni organizaciji premalo za
nimanja za družbenopolitično delo, 
kar je potrdil tudi sekretar OO ZK 
Alojz Debelak. Od povabljenih sta v 
razgovoru sodelovala tudi predsednik 
in organizacijski sekretar koordinacij
skega sveta OO ZSM Elektro
mehanike.

Da bi delovanje v mladinskih vrstah 
poživili, bo kadrovska komisija OO 
ZK preverila delovanje posameznih 
mladincev na terenu. Vse tiste, ki na 
terenu niso aktivni, bo vključila v OO 
ZSM Stikala. V sami osnovni organi
zaciji ZSM pa bodo izvedli anketo, s 
katero bodo skušali ugotoviti interese 
mladih, ki se želijo vključiti v družbe- 
nopoEtično delo.

Na problemski konferenci, ki jo 
bodo mladi sklicali še pred kolektiv
nim dopustom, bodo dokončno raz
rešili kadrovska vprašanja. Zamenjali 
bodo neaktivne mladince v vodstvih 
tistih OO ZSM, kjer bo to potrebno.

V prihodnjem delovanju mladih 
Elektromehanike je potrebno v aktiv
no delo ZSM vključiti tudi vse mlade 
komuniste, saj se v njihovih vrstah 
premalo uveljavlja načelo odgovorno
sti do dela.

A. Lap

S proslave ob 3o-letnici TOZD ERO: ViUbald Krivec od glavnega direktorja 
A leksandra Miheva prejema priznanje DS IX).

Izhodišča za uspešnejše 
delovanje mladih

V zgodovinskih interesih delavske
ga razreda in njegovi borbi za uresni
čevanje revolucionarnih ciljev in raz
vijanje sociahstičnih samoupravnih 
odnosov so zajeti bistveni interesi 
mlade generacije.

Idejnopohtična usmeritev Zveze 
socialistične mladine temelji na pro
gramskih ciljih ZKJ. Mladi moramo 
biti nosilci naprednih tokov v celotni 
družbi, to je tistega, kar nosita v sebi 
delavski razred in njegovo revolucio
narno gibanje.

Pri našem delu se še vedno ponav
ljajo pomanjkljivosti. Zato smo se 
morah tudi v Iskri Elektromehaniki 
odločiti, da v prihodnjem obdobju 
naše delovanje izbopamo ter poostri
mo in povečamo pohtično odgovor
nost. Tak pristop bomo lahko uresni
čili le z doslednim spoštovanjem sta
tutov ZK in ZSMI, ki jasno navajata, 
da v organizacgah ZSM in ZK ni pro
stora za ljudi, ki bi s svojim delova
njem nasprotovali razvijanju sociah
stičnih odnosov na temeljih samo
upravljanja.

Organizacija ZSM v Iskri Elektro
mehaniki bi morala delovati kot enot
na družbenopolitična organizacija.

HI. GORENJSKA RAZSTAVA BARVNIH DIAPOZITIVOV

Pripravila jo je Foto-kino sekcp 
„Iskra“ iz ISKRE Elektromehanike

Ob dnevu Iskre in v počastitev 
letošnjih jubilejev je Foto-kino sekcija 
„Iskra“ pripravila III. gorenjsko raz
stavo barvnih dia. Naloga, ki so jo 
člani sekcije prevzeh na osnovi dogo
vora med predstavniki gorenjskih 
fotoklubov, je bila zanje velika preiz
kušnja organizacijskih in fotografskih 
sposobnosti. Danes, po zaključku raz
stave, lahko rečemo, da so se dobro 
odrezah.

Prireditveni odbor razstave je do 
roka prejel kar 305 dia od skupno 42 
avtorjev iz petih klubov in sekcij. Med 
njimi je bilo veliko mladih amaterjev, 
ki so s svojimi deli dokazali, da znajo 
opazovati svet okoli sebe in da so 
poleg klasične fotografije sposobni 
tudi eksperimentirati. Tako so gledalci 
na razstavi lahko spoznah široko pa
leto možnosti, ki jo nudi posamezniku 
fotografija kot sredstvo izražanja.

Posebna žirija je že pred razstavo 
izbrala za predvajanje 138 najbolj 
uspelih del inpredlagalanagrade za naj
boljše avtorje. Zlate medalje so preje
li: Marjan Ručigaj - FKS ISKRA (za
kolekcijo v splošni temi), Jože Rotar 
— FKK Radovljica (za posamezni dia

v splošni temi), Ivan Pipan - FKK 
Radovljica (za posamezni dia v temi 
„Človek pri delu11). Srebrne medalje: 
Franc Ferjan - FKK Radovljica 
(kolekcija), Matjaž Dolenc — FKS 
ISKRA (posamezni dia), Adi Fink — 
FKK Radovljica (posamezni dia). Bro
naste medalje so prejeli: Ivan Pipan — 
FKK Radovljica (kolekcija), Tomaž 
Planina — FKS ISKRA (posamezni 
dia), Zvone Korenčan — FKS ISKRA 
(posamezni dia), Niko Rupel — FKK 
Radovljica (posamezni dia) in Vito 
Pretnar — FK Prešeren A. Jesenice 
(posamezni dia). Poleg omenjenih 
avtorjev je bilo s priznanji za uspela 

dela nagrajenih še 10 drugih razstal- 
jalcev.

Medalje in priznanja je na otvoritvi 
30. junija v koncertni dvorani delav
skega doma v Kranju, izročil nagra
jencem Alojz' Žibert, predstavnik 

ZOTK Kranj. V svojem nagovoru je 
ugodno oceni) petletno delo Foto- 
kino sekcije „Iskra“, ki je v času od 
ustanovitve leta 1973 do danes orga
nizirala vrsto razstav in filmskih festi
valov ter tečajev za začetnike. Člani 
sekcije so poznah in ozvočih veliko 
število filmov o jubilejnih dogodkih v 
delovni organizaciji in zunaj nje in se 
udeležili številnih razstav in festivalov 
v mnogih jugoslovanskih mestih.

Na sliki:Ah j z Žibert izroča prehodni 
pokal predstavniku FKK Radovljica.

Vzporedno s tem pa so zbrah veliko 
dragocenega zgodovinskega slikovnega 
gradiva.

Alojz Žibert je čestital vsem nagra
jencem in radovljiškemu klubu izročil 
prehodni pokal, saj so člani tega kluba 
zbrah največje število tekmovalnih 
točk. Zahvalil se je tudi za pomoč 
kulturni komisiji pri Sindikalni konfe
renci ISKRE, udeleženim sekcijam in 
klubom ter občinskim zvezam orga
nizacij za tehnično kulturo.

Predvajanja izbranih dia je v Kranju 
sledilo razmeroma malo gledalcev. 
Nad mestom je tisto popoldne divjalo 
nemje s točo, kije marsikomu prekri
žalo načrte, da bi obiskah razstavo v 
delavskem domu. Prisotni gledalci pa 
so bili s prikazanimi deh in kulturnim 
programom v izvedbi moškega pevske
ga zbora ISKRA in recitatorjev zado- 
voljni. Prireditveni odbor je naslednji 
"dan izbrane dia predvajal tudi v Ra
dovljici.

B. Malovrh

Kaj nas je pripeljalo do tega, da mladi 
ne delujemo enotno in organizirano? 
Aktivnost posameznih osnovnih orga- 
nizacij ZSM in vodstvenih mladincev v 
osnovnih organizacijah je nezadostni 
Delo je bilo preveč forumsko, zato je 
treba razširiti delovanje še na neaktiv; 
ne mlade delavce. Predvsem mlad' 
komunisti so dolžni, da aktivno del0- 
jejo v vrstah mladinske organizaciji'

Zavedamo se, da smo premah 
skrbeh za idejnopohtično usposablja- 
nje in izobraževanje svojih članom 
Premalo smo skrbeh za dosledno uve
ljavljanje odgovornosti članov ZSM d1 
nismo ukrepah, kadar so svojo dolž- 
nošt zanemarjali ah kako drugače krši
ti. Sekretariat Koordinacijskega sveta 
OO ZSM je 30. maja sklenil, da bom° 
v bodoče ostro nastopati proti mladin- 
cem, ki svojih funkcij ne bodo oprav- 
Ijah vestno in v dogovorjenem roku 
Zavzemati se bomo tudi, da se bodo 
vsi komunisti do 27. leta starosti brez- 
pogojno angažirati v ZSM.

Mladina Iskre naj ne bo tista, ki b' 
spodbijala potrjen odnos mladinsk6 
organizacije in njene nenadomestljiv6 
vloge v času NOB in graditvi domo
vine ter samoupravne socialističu6 
družbe. Tovariš Tito je dejal, da s6 
morajo mladi ljudje vzgajati v nosilo6 
našega družbenega razvoja, v sposobne 
proizvajalce, v bodoče voditelje n1 
ustvarjalce na vseh področjih. Dobi- 
vati morajo pečat naprednega člove
ka, ki ceni preteklost in gleda v pri
hodnost ter čim več prispeva k sociali
stični graditvi svoje države. Koliko bo 
takšnih in kakšni bodo ti, pa je v mar
sičem odvisno od nas in naše dejav
nosti v mladinski organizaciji.

Miro Kri*

f
V.

PLODNO SODELOVANJE 

INVALIDOV

Aktiv invalidov ISKRE Elektrom6' 
hanike v Kranju že četrto leto usp6S. 
no sodeluje z aktivom invalid0 
ELEKTROKOVINE v Maribor^ 
Sodelovanje med aktivoma postaja vs6 
bolj koristna oblika izmenjave izk*! 
šenj o reševanju problematike invalri 
nih delavcev. Omenjena delov11, 
kolektiva imata podoben proizvodu 
program, zato je razumljivo, da imaj° 
tudi invalidi podobne probleme.

Predstavniki aktiva invalid0 
ISKRE Elektromehanike so 21. u13?1* 
obiskati Al Elektrokovine v Maribor 
in jim s tem vrniti obisk. Udeležen6 
tega srečanja so se pogovoriti o do56 
Ženih in nedoseženih uspehih, s ka 
terimi so se srečati v minulem obd° v 
ju pri reševanju problematike invalid^

Tudi aktiv invalidov ISKRE El6 
tromehanike se zavzema za oblik? 
vanje podobne komisije. Aktiv je 
predlagal ustanovitev te komisij6 
Elektromehaniki, njegov predlog 
žal še ni uresničen. Težave pri Pr? 
mestitvah pa so prisotne tudi v n3: 
DO, zato naši invalidi upravičeno pr 
čakujejo razumevanje in odgovor 
predlagano rešitev. .

Predstavniki Al Elektrokovine 
Iskrašem razkazati kulturnozgo0 ^ 
vinske zanimivosti Maribora. M6 
drugim so obiskati tudi pokrajiu^ 
muzej in razstavo cvetja. Seznaniti , 
se tudi s proizvodnjo obrata DO Ph3 
MAT, v katerem izdelujejo kovin s*1 
opremo. . v

Pričakujemo, da bosta aktiva tudi 
prihodnje tako dobro sodelovala, kfj 
bo pripomoglo k še uspešnejšemu de 
invalidov ISKRE in ELEKTRO*-1/ 
VINE. To pa je tudi želja obeh del° 
nih organizacij. ^ ^



INDUSTRIJA ZA AVTOMATIKO, LJUBLJANA

TOZD ELA, NOVO MESTO

Dolgotrajnejša rešitev je le 
v vlaganju v nov program

Izpad izvoznega posla v Sovjetsko zvezo ter izpada planirane prodaje 
Gorenju in za široko potrošnjo so v TOZD ELA lani povzročili poslovno 
izgubo v višini 8,48 milijonov dinaijev. Takšen poslovni rezultat je razum
ljivo terjal resie sanacijske ukrepe, vendar ne le kot rešitev za leto, ali 
dve, pač pa kot trajnejšo, kije predvsem odvisna od investicijskih vlaganj 
v novi, morda perspektivnejši prozvodni program, prav tako pa tudi v 
nove delovne prostore in opremo, saj v sedanjih resnično ni mogoče 
računati na uspešnejše delovanje.

..

V TOZD ELA v Novem mestu so si 
za letos zastavili precej veliko nalogo. 
Njihova proizvodnja naj bi po prvot
nem načrtu dosegla vrednost 79 mili
jonov dinarjev, vendar so jih zahteve 
tržišča prisilile, da so ta proizvodni 
načrt rebalansirali na 84 milijonov 
dinarjev.

Podatki o uresničevanju načrta v 
prvem polletju 1977 kažejo, da so se 
svojih nalog lotili z vso resnostjo, zato 
uspehi niso izostah. V šestih mesecih 
so dosegli neto realizacijo proizvodnje 
v višini 43 milijonov dinarjev.

To pomeni, da so uspeli prekora
čiti celo rebalansirano polletno obvez
nost, lahko pa bi poprečno mesečno 
izdelali še za približno 2 milijona di
narjev več (da bi zadostili vsem naro
čilom), če ne- bi imeli težav zaradi 
nepravočasne dobave nekaterih repro
dukcijskih materialov, zlasti uvoznih.

Takšno izpolnjevanje letošnjih 
načrtov obveznosti je najboljše jamst
vo, da bodo tudi povečani proizvodni 
načrt do konca leta izpolnili,- s tem pa 
tudi ustvarih pogoje za kratkoročno 
in srednjeročno sanacijo TOZD ELA.

Za dolgoročnejšo sanacijo tovarne 
pa je razumljivo potrebno še več. 
Vsekakor so potrebne investicijske 
naložbe, tako v delno preusmeritev 
proizvodnega programa, kakor tudi v 
novo proizvodno opremo in delovne 
prostore, saj obstoječi ne nudijo ni
kakršnih možnosti za večjo in uspeš
nejšo proizvodnjo.

Skladno z zakonom o načinu sa
nacije tovarne so sanacijska komisija 
in strokovne službe TOZD ter DO 
Avtomatika pripravile dolgoročnejši 
program TOZD ELA, z delno pre
usmeritvijo proizvodnega programa, 
katerega so verificirali samoupravni 
organi. Posredovali so ga občinski 
skupščini Novo mesto, Gospodarski 
zbornici Slovenije, banki in skladu 
skupnih rezerv Slovenije.

Iz tega programa je razvidna višina 
Potrebnih naložb, delna preusmeritev 
Proizvodnega programa, kakor tudi 
finančni pokazatelji bodočega poslo
vanja po opravljenih investicijskih vla- 
Sanjih tovarne. Bistveni del te infor- 
uiacije je povsem nov del proizvod- 
nega programa, ki zagotavlja uspeš
nost TOZD in se hkrati vključuje v 
srednjeročni načrt razvoja ZP Iskra na 
Področju Dolenjske, skladno s sred
njeročnim razvojem SRS in SFRJ.

Po temeljiti obravnavi je informa- 
Ejja o investicijskih naložbah v TOZD 
k LA pri občinskih organih dobila vso 
Podporo, družbeno in politično. Za 
fPadnjo novih delovnih prostorov, že 
obstaja ustrezna lokacijska dokumen- 
tacija, prav tako pa je bilo že tudi 
odkupljeno ustrezno zemljišče v ko
munalnem pasu Cikava, kjer je za 
Nadnjo novih prostorov rezerviranih 
okrog 34.000 kvadratnih metrov pro
stora.

Po izdelanem terminskem načrtu 
naj bi investicijska vlaganja začeli na
slednje leto in jo v njem tudi dokon

čali tako, da bi v prvem trimesečju 
leta 1979 stekla v novih prostorih po
skusna proizvodnja, leto 1980 pa bi 
bilo prvo leto normalne proizvodnje v 
novih pogojih.

Glede na kritično stanje sedanjih 
delovnih prostorov povejmo še to, da 
ima TOZD ELA poseben obrat 
Graben, kjer je v najetih prostorih

Kmetijske zadruge Krka proizvodnja 
spajkal in delno elektrokonfekcije, 
kot tudi skladišče materiala in pol
izdelkov. Sodna odpoved, po kateri 
bodo morali te prostore izprazniti, še 
povečuje že tako veliko prostorsko 
stisko in priganja h gradnji ustreznej
ših delovnih prostorov.

V investicijskih vlaganjih predvi
deni novi proizvodni program obeta 
TOZD ELA resnično dobro perspek
tivo, saj zdaj Iskra in tudi drugi tovrst
ne izdelke uvažajo. To je tudi razlog 
več za razumevanje potreb in druž
beno podporo za predvidene naložbe 
v TOZD ELA, s čimer bo zagotovljena 
njena trajnejša rešitev.

Delovnemu kolektivu TOZD ELA 
v Novem mestu trenutno lahko že
limo, da bi še na nadaljnji poti uresni
čevanja predvidenega investicijskega 
vlaganja uspeval, ga z razumevanjem 
in pomočjo vseh čimprej uresničil in 
po končani investiciji zaživel v novih 
pogojih, z novimi uspehi.

- J. C,-

Ta podpis bi pravzaprav lahko prisodili kateri koli sliki iz TOZD ELA v Novem
mestu,saj je v vseh njenih oddelkih povsod velika prostorska
stiska Po snete k pa je v resnici iz odaeiKa za sestavo elektroKonjekcije.

TOZD PROCESNA TEHNIKA

Do konca leta laboratorijski 
model teleinformacijskega 
sistema Tl 30

TOZD Procesna tehnika je ena 
izmed tistih v DO Avtomatika pa tudi 
v okviru ZP Iskra, ki šteje najmanj 
članov delovnega kolektiva, zato pa je 
njena dejavnost tembolj pomembna.

Komaj 72 delavcev šteje kolektiv in 
kar 38 izmed njih se jih ukvarja z raz- 
vojno-raziskovalnim delom. Med temi 
je 22 diplomiranih inženirjev, trije pa 
so magistri znanosti.

V današnjem sestavku o dejavnosti 
te naše temeljne organizacije združe
nega dela se bomo omejili predvsem 
na njeno poglavitno razvojno-razisko- 
valno nalogo, ki zaposluje dobršen del 
njenih zmogljivosti.

Glavni poudarek v delovanju 
TOZD Procesna tehnika je na izgrad
nji sodobnega teleinformacijskega si-

Tudi v oddelku plastike prostorske razmere niso nič boljše.

TOZD SVN

Prvi sadovi prizadevanj 
za izvoz na vzhod

^ oddelka eletctro spojnih elementov v TOZD ELA v Novem mestu.

Sterna, ki se bo lahko dobro uveljavil v 
elektrogospodarstvu, v železniškem in 
cestnem prometu, kakor tudi pri vo
dovodnem omregu, pri naftovodih in 
plinovodih. Naj kar takoj povemo, da 
bo slovenski plinovod s teleinforma- 
cijskim sistemom opremila prav naša 
TOZD Procesna tehnika.

Novi teleinformacijki. sistem v 
TOZD PCT gradijo na osnovi mikro
računalnika domače proizvodnje; zanj 
bodo elemente izdelali v Industriji 
elementov za elektroniko — v TOZD 
Mikroelektronika.

Izgradnja teleinformacijskega siste
ma terja sodelovanje širokega kroga 
strokovnjakov, ki vsak s svojega po
dročja prispeva svoj delež k skupnemu 
projektu sistema, torej je takšen za
hteven projekt lahko edinole plod 
skupninskega sistema.

V projektantskem timu poleg stro
kovnjakov iz TOZD PCT sodelujejo 
tudi strokovnjaki iz TOZD Inženiringi 
in TOZD Računalništvo, prav tako pa 
tudi priznani strokovnjaki ljubljanske 
fakultete za elektrotehniko, maribor
ske univerze in Železniškega instituta.

Izgradnja tega teleinformacijskega 
sistema bo za našo domačo industrijo 
vsekakor pomemben dosežek, saj se 
bo na ta način bistveno zmanjšala po
treba po uvozu tujih po svojem kon
ceptu starejših aparatur tujih dobavi- 
te|ev.

Novi teleinformacijski sistem — 
poimenovali so ga na kratko TI-30, 
strokovnjaki pospešeno izgrajujejo, 
ker naj bi še do konca letošnjega leta 
izdelali prvi laboratorijski model, ki 
naj bi služil kot osnova za preizkuša
nje in za nadaljnjo izgradnjo.

- J. C. -

Razen tega, da si v TOZD SVN pri
zadevajo kar najbolj uveljaviti s svo
jimi izdelki s področja avtomatizacije, 
na domačem trgu, že nekaj let pospe
šeno delujejo tudi na področju izvoza, 
oz. si že nekaj let prizadevajo, da bi s 
svojimi izdelki prodrli na tržišča SZ in 
vzhodnoevropskih dežel.

Ta njihova, zlasti prizadevanja za 
izvoz in vzhod, so se v zadnjem času 
začela uresničevati. Ne gre še sicer za 
posle velikega obsega, vendar je veliko 
bolj pomembno to, da so sploh pro
drli na to področje in se tudi tu spo
prijeli s svetovno konkurenco, ter da 
si tu začenjajo ustvarjati solidno osno
vo za bodoče izvozne posle.

Vsekakor najpomembnejše je na
ročilo iz Sovjetske zveze za avtomati- 
zacijsko opremo dveh specialnih avto
matičnih stružnic. Ta posel dosega 
višino okrog 900.000 dolarjev, uresni
čiti pa ga morajo po pogodbi v prvem 
trimesečju prihodnjega leta.

Pred nedavnim so podpisali pogod
bo, s katero so prodrli tudi na Poljsko. 
Po tej pogodbi — posel bo dosegel 
vrednost 50.000 dolarjev — bodo prav 
tako opremili avtomatsko stružnico, 
prototip pa bodo skupno s Poljaki raz
stavili na jesenskem zagrebškem vele
sejmu. Ta posel ima sicer skromno 
začetno vrednost, vendar njegova so
lidna izpeljava lahko privede do na
daljnjega, večjega izvoza iz TOZD 
SVN v to socialistično deželo.

Nadaljnji sad prizadevanj za izvoz v 
vzhodnoevropske dežele je pred krat
kim sklenjena pogodba s sosednjo Bol
garijo, kjer gre v prvi fazi za vrednost 
izvoza v višini 120.000 dolarjev. Prav

te dni pa bodo še pomembnejšo po
godbo — gre za 250.000 dolarjev vred
no prvo tovrstno dobavo — podpisali 
tudi s češkoslovaškimi gospodarstve
niki, kamor že nekaj let uspešno izva
žajo. Z Madžarsko pa na izvoznih in 
kooperantskih poslih že dlje sodelu
jejo na področju varilne tehnike. Se
veda pa se v TOZD SVN poskušajo 
uvelj aviti tudi v izvozu na zahodna 
tržišča, kar pa je spričo tuje konku
rence prav tako dokaj težko, pred
vsem pa prodor na to področje zahte
va vztrajna prizadevanja.

Za letos predvideni izvoz v višini 
blizu 1,2 milijona dolarjev bodo sicer 
skušali izpolniti, vendar to ne bo 
lahka naloga, ker mora najmočnejša 
postavka — izvoz v Sovjetsko zvezo 
biti uresničena šele v prvem trimeseč
ju prihodnjega leta.

Ob vseh naporih za uveljavitev na 
tujih tržiščih, zlasti pa še na zahodnih, 
bodo v TOZD SVN morali pohiteti in 
v svoji tehniki in tehnologiji nadokna
diti tisto, kar so morda zamudili ob 
izredno hitrem razvoju na tem po
dročju v zadnjih letih v svetu.

Prav glede na to, tesno sodelujejo z 
nemško firmo Siemens in pred nedav
nim so imeli strokovni enotedenski 
seminar za spoznavanje elektronskih 
sistemov za industrijsko avtomatiza
cijo.

Na splošno pa je avtomatizacija 
raznih sistemov področje, ki daje tudi 
TOZD SVN zelo široke možnosti, le 
budno bodo morali v njej spremljati 
hiter razvoj v deželah, kjer gre razvoj 
te dejavnosti izredno hitro naprej.

-C

Na sliki je avtomatski stroj za izdelavo kontaktnih peres PR-15, ki je od 
zamisli do končne izdelave v celoti pbd iskanj, tuhtanj in prizadevanj 
strokovnjakov v TOZD TELA. Mlada konstrukterja, strojna inženirja 
Lado Strohsack in Marjan Kovač sta bila glavna za njegovo konstrukcijo. 
Orodjarji Janez Zupan, Ivan Pečaver in Alojz Verč so poskrbeli za ustrez
na orodja za štancanje, krivljenje in kovičenje. Ostale dele stroja pa so 
izdelali v oddelku montažnih priprav, pri čemer sta levji delež opravila 
Avguštin Ciuha in Stane Cimerman. Imenovanim so pri tem zamudnem in 
trdem delu s koristnimi pobudami, predlogi in nasveti pomagali pa še 
drugi sodelavci in tako imajo danes v tovarni že dva taka stroja, ki bosta 
glede na svoje sposobnosti in zmogljivosti nedvomno koristna pridobitev 
pri pospeševanju proizvodnje. Za svoja prizadevanja in uspešno izpolnitev 
naloge pa vsi, ki so prispevali svoj delež k rojstvu avtomatov za izdelavo 
kontaktnih peres PR-15, vsekakor zaslužijo vse priznanje in pohvalo, saj 
so dobro opravili zelo zahtevno, a koristno delo.
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Montaža je dobila kader
Montaža v Idriji je imela ob osamo

svojitvi precej težav zaradi pomanj
kanja kadrov. Tako niso imeli lastnega 
računovodstva, niti tehničnega kadra 
v zadostni meri. Ob Ustavitvi Rudnika 
živega srebra pa se je precej bivših ru
darjev, med njimi tudi strokovnjakov 
zaposlilo v tem tozdu. Tako so z 
novozaposlenimi zelo izboljšali ka
drovsko strukturo.

Vodja splošnih služb, Srečko Polja
nec nam je povedal, da imajo sedaj 60 
več zaposlenih kakor ob začetku leta. 
Med temi novimi sodelavci so sprejeli 
tri inženirje, štiri tehnike, tri delo
vodje in šest kvalificiranih kovinarjev. 
Tako so dosegli, da zasedba delovnih 
mest v celoti odgovarja sistemizaciji. 
Seveda pa se morajo novi strokovnjaki 
šele uvesti na novih delovnih mestih, 
saj je proizvodnja v Montaži bistveno 
drugačna od rudniške. V sedanje delo 
jih uvajajo ob delu, več delovodij in 
tehnikov bo opravilo tudi tečaj za WF 
sistem.

Vzdrževanje in tehnološki oddelek, 
ki sta bila najbolj kritična pa sta pri
dobila toliko Hudi. kolikor jih pred

videva sistemizacija. Prej so jim večino 
remontnih del opravljali iz Elektro
motorjev v Železnikih. Zdaj pa ko 
bodo dobili še nekaj strojev v vzdrže
vanje, bodo tekoča popravila in za
htevnejša vzdrževalna dela lahko 
opravliali tekoče in doma.

V načrtu imajo še nekaj novih ljudi 
za komercialo, saj so sedaj še v celoti 
navezani na nabavo v Železnikih in 
tudi s prodajo se doma nihče ne 
ukvarja v celoti.

Koncem avgusta in v začetku sep
tembra pa bodo dobili še trideset 
novih sodelavcev in tako bodo lahko 
organizirali še drugo izmeno v proiz
vodnji kompresorskega motorja za 
danski Danfoss. Vse že zaposlene uva
jajo, prav tako bodo še nove, tako, da 
bodo vsi dosegli interno polkvalifika- 
dio. r

Pa tudi sicer si zelo prizadevajo za 
pridobitev strokovnjakov. Zato šti
pendirajo na univerzi 3 študente, na 
srednjih šolah 17 in na poklicnih 
9 kovinarjev.

FY

V Antenah dobro delajo
V Antenah na Vrhniki so letošnje 

prvo polletje zaključili zelo uspešno. 
Predvsem jim je uspelo odprodati vse 
lanske zaloge, ki so jim bremenile 
obratna sredstva, letošnja proizvodnja

r r-

pa je šla praktično v celoti sproti v 
denar.

Tako so proizvodni program izpol
nili z 99,4 odstotka, kar predstavlja 
v primeri z istim obdobjem lani indeks 
129,6. Porast proizvodnje pripisujejo 
boljšim tržnim in poslovnim pogojem 
in seveda dvigu storilnosti.

Nova strokovna 
sodelavca

V Skupnih strokovnih službah Ši
roke potrošnje sta se prejšnji mesec 
zaposhla po razpisu vodilnih delovnih 
mest dva nova sodelavca. Ker bosta s 
strokovnim znanjem v veliki meri vpli
vala na naše delo, je prav, da ju pred
stavimo.

Za bope poslovanje s tujino smo 
sprejeli pomočnika glavnega direktor
ja za izvoz Toneta Pečnikarja, diplo
miranega elektroinženirja. Star je 51 
let. Je star Iskraš in ima dolgoletne 
izkušnje v mednarodni delitvi dela in 
pri izvoznih poslih.

Vpraševali smo ga, kaj ga bo vodilo 
pri njegovem delu. Povedal je: „To 
delovno mesto je bilo šele formirano 
in se še oblikuje delo in metode. Vo
dila me bo želja, da bo Iskra svojo 
vlogo na zunanjem trgu še izboljšala in 
povečala izvoz, kar je možno, saj 
imamo izdelke, ki so cenjeni v Evropi 
in svetu. Ena izmed naših nalog je še 
izboljšati poslovne odnose, torej do
seči raven, ki je običajna v poslovnih 
krogih poslovne Evrope.

Peter Čemažar pa se je zaposlil na 
delovnem mestu direktorja za organi
zacijo in avtomatsko obdelavo podat
kov. 'Je 29 let star elektroinženir in je 
v Iskri zaposlen že dalj časa. Na vpra
šanje, kaj bo njegova vodilna misel pri 
delu, nam je povedal: „Moje vodilo bo 
zahteva, ki jo nakazuje že delovno 
mesto. Organizacijsko področje po
sega v vsa področja delovanja DO v 
skladu s potrebami in planom pa po
stavlja organizatorju naloge, ki naj jih 
rešuje in jim daje smer.“

F. Kotar

Čestitka 
ob diplomi

Na drugi stopnji Ekonomske 
fakultete v Ljubljani je pred 
kratkim dipbmirala Zora Foj- 
kar, 25-letna šefinja finančne 
operative v Široki potrošnji 

Gotovo je uspeh dipbmirati 
pri teh letih redno, mnogo tru
da in nadarjenosti pa je potreb
no za tako uspešen študij ob 
delu. Prosil sem jo, naj mi pove, 
kako ji je to uspeb. Nič kaj 
rada ni pristala na to, da bi pri
šla ,,v cajtenge“. Pa sem jo le 
nekako nagovoril:

..Osemnajstletna sem kon
čat ekonomsko srednjo šob in 
se zaposlit. Takoj sem se vpisat 
na prvo stopnjo ekonomije. Saj

ni hib tako strašno, pravzaprav 
nič posebnega. Dobra skupina 
izrednih študentov nas je bit, 
ki smo sledili predavanjem in 
hitremu tempu izpitov. Sledit 
sem svoji skupini, da ne bi za
ostat za njimi in uspet sem 
držati tempo. Seveda se je bib 
potrebno marsikdaj odpovedati 
prostim uram. Toda kljub temu 
sem našt čas za deb v doma
čem KUD-u in v krajevni skup
nosti, kjer sem btgajnik. Dipb- 
mo sem dett iz Iskrine snovi: 
Vpliv Zakona o zavarovanju 
ptčil na po sb vanj e Iskre. 
Težišče snovi je bib na Iskrini 
interni banki in na posbvanju 
znotraj Široke potrošnje. Zani
miva snov. “

Sodetvci Zori čestitamo ob 
velikem življenjskem uspehu in 
ji želimo mnogo uspeha pri 
bodočem strokovnem delu.

Sodetvec

Tudi prodaja je odlično tekla. Pro
dali so vse lanske zaloge in letošnjo
„letino“. Tako so načrtovano prodajo m ■ ■ ■■ w
dosegli s 115 odstotki po bruto vred- |i| 0V0 SKI30ISC6 
nosti, kar je v primerjavi z lanskim
letom indeks 167. Zaloge gotovih iz- .. 7 A|a7ni|#||| 
delkov pa predstavljajo komaj četrti- V £.CItSsLIIIMII 
no lanskih zalog - to pa je normalno ^ , .... ,, , ...
za zadovoljitev želja kupcev. X Zeleznrkfli - v Elektromotorjih

so skoro že pri koncu z gradnjo novega 
Asortiment proizvodov so napram skladišča, oziro'ma „nastreška“, kakor 

lani le malenkostno spremenili in cene pravijo sami. Novi skladiščni prostor 
izdelkov so ostale iste, tako da je pri- _ je namreč med skladiščem, proizvod- 
merjava z lanskim letom zelo realna in njo in montažo, tako da je skoro s 
kaže visok porast storilnosti. Osebni treh strani že obzidan. Vendar je pro- 
dohodki pa so se v letošnji prvi polo- štora precej: 563 kvadratnih metrov, 
vici leta precej dvignili, pač primerno y novih prostorih bodo dokončno 
dvigu produktivnosti in dobrim mož- uredili prevzem blaga in vhodno kon- 
nostim na trgu. trolo na polovici prostora, polovica pa

KF bo služila za razširitev vzdrževanja. Ta

Ivanka Križnar pri stiskanju elementov v Antenah.

ISKRA
Štev. 30—16. julij 1977

Učenci-maturantje. Med njimi spredaj levo direktor TOZD Sprejemniki 
tov. Pavlin Staniskv, desno razredničarka tov. Majda Koren, zadaj desno 
tov. Trampuž Jože, učitelj praktičnega pouka.

Novi.„nastrešek” Železnikih.

oddelek ima vse mogoče majhne pro- sredstva za novo skladišče ob Sori za
store, ki pa že dolgo ne odgovarjajo tovarno. Graditi bodo začeli jeseni,
več potrebam remonta. S širitvijo to- Novi prostori bodo precejšnji - 
varne in proizvodnje je seveda tudi 1200 kvadratnih metrov. Ta prostor 
dejavnost vzdrževanja vse pomembnej- rabijo predvsem zaradi spremembe 
ša in širša. narave proizvodnje. Produkcija sesal-

S tem prizidkom pa skladiščne nih enot zahteva mnogo prostora, 
stiske še ne bodo rešili. Zato imajo prav tako ostali gospodinjski aparati, 
že pripravljen elaborat in zagotovljena py

Trije obrazi in trije volani
Šofer je najbolj izpostavljen člo

vek. Pa ne mislim le na prometne ne
sreče, ampak tudi na mraz pozimi ih 
vročino poleti, dolga čakanja in hite
nja, kadar se mudi. Ob srečanjih sem 
se spustil v pogovor s tremi našimi šo
ferji. Veseli možje so, sproščeni in ši
rokogrudni, kakor so široke ceste, ki 
jih po tisočkrat in več premerijo.

FRANCE ERŽEN, voznik priko- 
ličarja v Elektromotorjih: „No ja, kar 
precej sem že prevozil, seveda. Dva 
milijona in dvestopetdeset tisoč kilo
metrov. Kar lepa »življenjska pot“. 
Karambola pa še nisem imel. Cesto je 
šlo za las, šlo je pa le. Vozim v glav
nem le po Sloveniji. Idrija — Velenje 
— Jesenice - Železniki so najbolj po
goste relacije. Kaj posebnega pa vam 
nimam povedati. Delavec sem. Morda 
bolj izpostavljen, vendar svoje delo 
zelo rad opravljam.11

Nova generacija 
RTV mehanikov

V sežanski tovarni radijskih spre
jemnikov potrebujejo kvalificirane 
radijske (in televizijske) mehanike.
Taka šola pri Izobraževalnem šolskem 
centru Litostroj je predaleč, nastopajo 
pa še druge nerodnosti. Zaradi tega je 
navedeni center že leta 1974 prevzel 
idejo, da prevzame v Sežani in za po
trebe navedene temeljne organizacije 
vodstvo dislociranega oddelka za RTV 
mehanike. Vsa tehnična dela je pre
vzela sežanska Delavska univerza, stro
kovno vodstvo za IC Litostroj v Ljub
ljani.

Letos je zadnje dni junija končala 
skupina desetih učencev to triletno 
poklicno šolo, ostalih 13 bo to storila 
ob koncu avgusta.

S tem bo tovarna dobila nove kva
lificirane delavce. Seveda bo potrebno 
še uvajanje, čeprav so vsi bili dvakrat 
na počitniški obvezni praksi v tovarni 
in imeli ob teoretičnem tudi zadosten 
praktični pouk.

Če bo dovolj prijav, bi novousta
novljen vzgojnoizobraževalni center v 
Sežani jeseni nadaljeval z novo gene
racijo. Poklic je zanimiv, delo ni na
porno, potrebuje pa seveda strokovno 
znanje, ki si gaje možno pridobiti le 
ob temeljitem študiju. .

Cafi X.

POLDE TUŠEK, direktorjev šofer 
v Gospodinjskih aparatih: „Že štiri 
leta sem več na cesti kakor „na kop
nem11. Poleg svojega vozniškega dela 
sem tudi avtomehanik. Pa seveda po- 
opravim marsikaj spotoma, ko vozim 
oziroma čakam. Delo pa mi je zelo 
všeč, saj je razgibano in vedno sem 
sredi dogajanja. Dolgčas pa mi ni ni
koli. Če dlje časa čakam, kaj prebe
rem, pa čas mine kot bi mignil.11

VIKO DROL, šofer glavnega direk
torja v Široki potrošnji: »Moje delov
no mesto je res voznik osebnega avto
mobila. Vendar poleg tega opravim 
polno potov po bankah, okrog poslov
nih ljudi in manjše nabave za naše 
skupne službe. Ker sem avtomehanik 
tudi »pošraufam11 vse manjše stvar* 
sam pri službenem avtomobilu. Jeze** 
pa nisem nikoli. Nad norci na cesti se 
ne splača jeziti, nad pametnimi se p8 
ni treba.11

KF

Obvestilo
Skupnost za zaposlovanje Kranj 

obvešča vsa učence in študente, da 
je bil 28. junija 1977 v časopisu 
GLAS objavljen razpis štipendij za 
šolanje na srednjih, višjih in visokih 
šolah za šolsko leto 1977/78 iz 
Združenih sredstev za štipendiranje v 
občinah Jesenice, Kranj, Škofja 
Loka, Radovljica in Tržič. V razpisu 
so navedeni vsi pogoji za pridobitev 
štipendije in rok razpisa. Informa
cije daje in vloge sprejema Skupnost 
za zaposlovanje Kranj ter enote na 
Jesenicah, v Radovljici, Škofii Loki 
in Tržiču.



Kapljice grenkobe na pragu
življenja

Morda se bo naslov nekaterim zdel 
čuden, vendar se kar dobro ujema s 
tem, kar med vsakoletno obvezno 
počitniško prakso doživlja stotine 
mladih, malone po vseh organizacijah 
združenega dela. Le malo je delovnih 
organizacij, kjer so popolnoma rešili 
to vprašanje, in le malokje se popolno
ma ravnajo po predpisih, ki bi morali 
biti tudi za to področje kadrovske 
pohtike vključeni v ustrezne pravil
nike.

Govorimo o praktikantih, tistih, ki 
jih nekateri nestrpno pričakujejo, da 
bi z njimi zapolnili luknje v proiz
vodnem procesu, drugi pa jih spreje
majo le zato, ker iz njih črpajo bo
doče kadre, sicer pa jih radi zavračajo 
z izgovorom, da praktikanti zavirajo 
potek proizvodnje, naredijo pa itak 
malo ali nič. Takšno pesimistično 

: gledanje ne bi bilo popolnoma objek- 
i tivno, če ne omenimo tudi tistih 

»tretjih", ki praktikantu res nudijo 
tisto, zaradi česar dela v delovni orga
nizaciji. Če ne bi bilo teh »tretjih", 
potem tudi ne bi vedeli, kako ta 
problem uspešno rešiti. Tako pa nam 
ti zadnji delajo zgled in upanje, da 
bodo za vse praktikante nekoč le 
prišli boljši časi.

Kakorkoli že, potrebno je, da o teh 
dekletih in fantih resneje spregovo
rimo. V naši defovni organizaciji Elek- 
tromehaniki se je na tem področju v 
zadnjih letih veliko spremenilo. Po 
posameznih temeljnih organizacijah so 
določili delavce, ki morajo poskrbeti, 
da se praktikanti zaposlijo na primer
na delovna mesta in, da delo poteka 
normalno. V tovarni TEA so se na 
primer že lani odtočili za ta način 
spremljanja praktikantov. To se jim 
bogato obrestuje, saj je v njihovi to
varni praksa tudi letos potekala skoraj 
brez problemov. Rezultati o uspehu 
oprav|ene prakse prihajajo tudi iz to
varne ATC na Laborah. Praktikanti, ki 
delajo v omenjenih dveh temeljnih- 
organizacijah, se ne pritožujejo veliko.

Kljub tej dobri ideji, pa praksa 
povsod le ni potekala tako kot bi mo
tala. Prakso bo letos v ISKRI Elektro-

Minki Krhin 
v slovo

Prav na dan, ko smo v Šent
jerneju vzidali temeljni kamen 
za novo tovarno potenciome
trov, smo se morali mnogo 
prezgodaj za vedno posloviti od 
dolgoletne, marljive in vzorne 
sodelavke Minke Krhin.

Kruta smrt je iz naše srede 
iztrgala eno izmed šestih zvestih 
sodelavk, ki v naši tovarni vztra
jajo od prvega dne njenega na
stanka.

Minka Krhin je potnih šestin
dvajset let vzorno, vztrajno in 
marljivo sodehvala v našem de
lovnem kolektivu. Sredi vnetega 
skupnega dela pa je neizprosna 
smrt zaustavila njen korak. Iz
gubili smo jo, dobro sodelavko, 
dobro prijateljico, za katero je 
med nami ostala globoka vrzel.

Bogat je delež, ki ga je v 
letih svojega sodelovanja žrtvo
vala Iskri, bogate so izkušnje, ki 
si jih je pridobila v tem času, a 
njeno marljivo delo in tovariški 
odnos, naj ostanejo svete! zgled 
vsem, ki si še naprej prizade
vamo, da bi naše delo rodilo 
čim boljše sadove.

Marljivo in zvesto sodelavko 
Minko Krhin bomo ohranili v 
neizbrisnem spominu!

Sodelavci

mehaniki opravljalo okrog 450 prakti
kantov. Za razliko od prejšnjih let 
bodo letos delali le v dveh skupinah. 
Prva je z delom že končala. Druga pa 
bo pričela delati šele 8. avgusta. Tretja 
skupina je letos zaradi kolektivnega 
dopusta odpadla. To pa je povzročilo 
večjo obremenitev, še posebno v prvi 
skupini, v kateri je bito kar 302 prak
tikantov.

Jasno je, da je tolikšnemu številu 
praktikantov, kljub razsežnosti delov
ne organizacije, težko zagotoviti 
ustrezno delo, ki ga zahteva njihov 
učni program. To so problemi, s ka
terimi se v DO srečigejo vsako leto. 
Sicer pa raje prepustimo besedo prak
tikantom:

MILENA TIČAR, dijakinja pedagoške 
gimnazije v Ljubljani

»Letos smo obvezno počitniško 
prakso morali opravljati v eni izmed 
organizacij združenega dela. O ISKRI 
sem že veliko slišala, zato sem se odto
čila, da bom prakso opravljala pri vas 
in ISKRO tako še pobhže spoznala.

Delala sem v tovarni Števcev v od
delku tiskarne. Bila sem zadovoljna, s 
sodelavci sem se zelo dobro razumela. 
Bili so prijazni z menoj in radi so mi 
povedali vse, kar me je zanimalo. Za 
nalogo smo morali napisati nekaj o 
razvoju delovne organizacije. S kole
gico sva se o tem pozanimali na upra
vi delovne organizacije. Bili sva na 
petih ali šestih mestih. Pošiljali šo naju 
od enega do drugega, rekoč, da za to 
nimajo ‘časa, da niso pristojni, ipd. 
Pravili so nama, da nam morajo o 
vsem tem dati podatke v temeljni 
organizaciji, ipd. Precej truda je bilo 
treba, da sva zvedeli vse, kar naju je 
zanimalo. Dobila sem občutek, da je v 
ISKRI preveč administracije in da je 
razlika med neposredno in posredno 
proizvodnjo zelo velika. To pa seveda 
ni v duhu samoupravljanja. To je pe
reče vprašanje, kateremu boste morali 
v ISKRI Elektromehaniki nameniti 
posebno pozornost, ko boste usklaje
vali samoupravno organiziranost de
lovnega kolektiva z ustavo in določili 
zakona o združenem delu."

TATJANA BOŠTAR iz Šolskega 
centra ZP ISKRA

»Delala sem v tovarni Števcev, na 
traku, kjer se sestavlja števec E7. 
Spoznala sem vse operacije na več de
lovnih mestih, ki so potrebne za se
stavo tega izdelka. Ob koncu prakse 
sem sama v celoti sestavila ta števec, 
kar sicer ni v programu prakse. Ven
dar mislim, da je bilo tudi to koristno 
zame, saj je občutek, da si izdelek 
sestavil sam, nadvse prijeten. Od 
prakse lahko tako tudi nekaj ko
ristnega odneseš. Ker sem dijakinja 
Poklicne šole ISKRA, kjer se učim za 
elektro mehanika, sem bila z delom v 
ISKRI EM zadovoljna, čeravno ni bilo 
najbolj povezano z mojim bodočim 
poklicem oziroma delom. V prihodnje 
bi si želela, da bi imela na praksi več 
dela, ki bo podobno tistemu, ki ga 
bom opravljala, ko se bom v ISKRI 
zaposlila kot elektromehanik."

METKA KRALJ iz kranjdce gimnazije
»V ISKRI so me sprejeli zelo lepo. 

Razkazali so mi tovarno in me sezna
nili s proizvodnjo. Delala sem v lakir
nici, galvaniki in v laboratorijskem 
centru, kje mi je bilo delo najbolj 
všeč. Tu sem se seznanila z laborato
rijskim delom in tako tudi praktično 
uporabila svoje znanje kemije, pri
dobljeno na gimnaziji. Zanimivo se mi 
zdi tudi razvijanje fotografij. V meta
lurškem oddelku sem se seznanila z 
delom strojnika, s kontrolo kakovosti 
kovinskih prevlek in materialov. Iz 
ISKRE odhajam z lepimi vtisi, saj sem 
se veliko naučila. Hvaležna sem vsem, 
ki so mi pri tem pomagali."

Tako so nam povedale tri prakti
kantke, ki so bile v večji ali manjši 
meri zadovoljne s prakso v ISKRI, 
čeprav vse ne odhajajo od nas z naj- 
bopimi vtisi.

Veliko bolj žalostne so pripovedi 
nekaterih fantov, s katerimi smo se 
med potekom njihove prakse večkrat 
pogovarjali. Mnogi izmed njih so delali 
v dveh izmenah, povrhu tega pa še na 
normo; čeprav v nobenem pravilniku 
ne piše, da je takšno delo za prakti
kante prepovedano, pa zanje gotovo 
ni najbolj primerno. Prvič se je treba 
na delo na normo privaditi in je za 
nevajenega delavca tako delo precej 
utrujajoče. Iz prakse pa lahko ugoto
vimo, da se praktikant v 18 dneh, 
kolikor traja praksa, le težko privadi 
delu na normo. Drugič takšna praksa 
ni smotrna, saj je takšno delo enolič
no. To pa pomeni, da ima praktikant 
od takšne prakse bore malo. Dvoiz
mensko delo praktikantov pa ni pri
poročljivo, ker v popoldanski izmeni 
ne delajo delavci, Id odgovarjajo za 
delo praktikantov.

Letošnja prva skupina praktikantov 
je končala svoje delo. Pokazali so in
teres do dela, večinoma so bili disci
plinirani. Še posebno so se zanimali za 
organizacijsko shemo in zgodovino 
razvoja naše tovarne. Prav pri tem pa 
so večkrat naleteli na gluha ušesa. 

■ Mishmo, da ni potrebno posebej po
udarjati, kdo je kriv za to. Vsem je 
jasno, da so pri nas še vedno prisotni 
elementi stare miselnosti, ki še kako 
kvarno vplivajo na uspešen razvoj naše 
delovne organizacije. Da praksa, kljub 
dobri zamisli, ni potekala povsod 
tako, kot bi morala, lahko upravičeno 
krivimo te elemente. Te pa bomo 
odpravili edino z boljšo kontrolo in 
učinkovitimi ukrepi za preprečevanje 
negativnih teženj, za kar morajo 
skrbeti predvsem družbenopolitične 
organizacije in samoupravni organi v 
temeljnih organizacijah.

Dokler tega ne bomo storili, nas 
bodo praktikanti še vedno zapuščali z 
izrazom grenkobe na obrazu. Morda 
so to res le kapljice grenkobe, toda na 
dekleta in fante, ki jim praksa pomeni 
prvo samostojno delo, lahko zelo 
močno vplivajo.

Miro Erzin

Letošnja zbirka Prešernove družbe
PREŠERNOV KOLEDAR 1978, ki 

bo kakor vsako leto tudi letos bogat 
in bo bralca seznanjal z dogajanjem 
doma in po svetu ter s številnimi prak
tičnimi, koristnimi nasveti in z drugim 
branjem.

Roman iz zgodovinskega leta, ko se 
je začela za Slovence druga svetovna 
vojna in naš narodnoosvobodilni boj. 
Roman ENAINŠTIRIDESETO LETO 
je napisal znani pisatelj, družbeni de
lavec in udeleženec NOB Janez Vipot
nik.

Dr. Avguštin Lah, eden od vodilnih 
družbenih delavcev, in Matjaž Lah, 
nam bosta v poljudni, jasni in pregled
ni obliki sodobno dogajanje pojasnila 
v knjigi PODOBA SODOBNEGA 
SVETA.

Znani publicist Jože Šircelj, ki tre
nutno deluje v Afriki, nas bo povedel 
v dogajanje na črnem kontinentu v 
potopisu ŽIVA IN NOVA AFRIKA.

Ljubitelj pesništva in sleherni slo
venski delovni človek pa bo tudi z ve
seljem prejel ob stoletnici rojstva dru
gega največjega slovenskega pesnika 
Otona Zupančiča (1878—1949) stva
ritve naše najbolj izbrane pesniške 
govorice na začetku tega stoletja v

knjigi IZBRANE PESMI.
Vse te knjige bomo naročnikom na 

redno letno zbirko poslali hkrati v 
novembru letos, tedaj namreč izide 
redna letna knjižna zbirka.

Vse delovne organizacije vabimo, 
da imenujejo poverjenika Prešernove 
družbe, kjer jih še nimajo. V duhu 
naše vsestranske akcije Človek — delo 
— kultura naj spodbude svoje članst
vo, da se bo v čim večjem številu na
ročilo na redno letno knjižno zbirko 
te družbe.

Naše naročnike pa bi radi opozorili 
tudi na širšo kulturno in izobraževal
no knjižno dejavnost Prešernove 
družbe. V to dejavnost sodi izdajanje 
zbirke romanov z naslovom LJUD
SKA KNJIGA 1977 in izdajanje me
sečne ljudske revije OBZORNIK. 
Zbirka romanov stane broširana na na
vadnem papirju letno 170 dinarjev, v 
platno vezana na brezlesnem papirju 
pa 250 dinarjev. V zbirki je šest knjig.

Revija OBZORNIK se odlikuje po 
bogati vsebini. Letna naročnina 
(12 številk) je samo 100 dinarjev.

Prešernova družba 
Ljubljana, Opekarska-Borsetova 27 

telefon 21440

Veliko srečanje mladih 
glasbenikov in literatov SRS

Na Gorenjskem — konkretno v 
Šenčurju pri Kranju — se spet priprav
lja nov glasbeno-literarni dogodek, ki 
mu bo nedvomno prisluhnila vsa Slo
venija. To bo veliko srečanje ustvarjal
nih pop, rock in zabavno-glasbenih 
skupin ter posameznikov, združeno s 
srečanjem najboljših mladih pesnikov 
in pisateljev, ki so se že izkazali na 
vsakoletnih srečanjih v Gradišču v 
Slovenskih goricah.

Pobudnik tega zanimivega srečanja 
mladih je neutrudni Šenčurski ansam
bel DAR. Organizacijo prireditve pa 
sta prevzela DPD Svoboda in OO ZSM 
Šenčur v sodelovanju s slovenskim 
tiskom in RTV Ljubljana. Prireditev 
bo na prostem iri to predvidoma 21. 
avgusta letos na nogometnem igrišču v 
Šenčurju.

POP-ROCK FEST ŠENČUR 77 - 
tako se prireditev uradno imenuje — 
bo pripravljen z namenom, da bi spod
budili čim večjo ustvarjalnost med 
mladimi in obenem povečal zanimanje 
za tovrstno dejavnost pri občinstvu. 
Prav zato želijo obiskovalcem zago
toviti brezplačen vstop na prireditev, 
da bi si jo lahko ogledalo čim več 
mladih iz vse Slovenije. Razna podjet
ja in ustanove so že podprla omenjeno

srečanje glasbenikov in literatov. 
Uredništva nekaterih slovenskih revij 
pa so pripravila lepe nagrade in pla
kete za najboljše nastopajoče.

Prav gotovo so tudi v našem kolek
tivu mladi, ki se v prostem času ukvar
jajo z glasbo. Zato objavljamo še po
goje razpisa za glasbeni del prireditve. 
Za literarno srečanje so avtorji že iz
brani.

Za srečanje se lahko prijavi vsak 
ansambel, duet ali posameznik, ki ima 
v svojem programu od 2 do 5 lastnih 
skladb, ah lahko na prireditvi pred
stavi 10 do 20 minut izvirnega pro
grama. Besedila skladb morajo biti 
slovenska. Skladbe naj bodo po mož
nosti nove in javno še neizvajane, 
vendar to ni obveza, saj ne gre za tek
movanje, temveč za revijo ansamblov 
in posameznikov ter njihove glasbe. 
Izvajalci, ki v slovenskem glasbenem 
prostoru še niso znani, morajo hkrati s 
prijavo poslati tudi kaseto ah magne
tofonski zapis programa, ki bi ga pred
stavili na prireditvi.

Prijave je treba do konca julija po
slati na naslov: Organizacijski odbor 
prireditve POP-ROCK FEST ŠEN
ČUR 77, 64208 ŠENČUR, Pipa
nova 26.

Srečanje mladih na Stolu

Mladi na vrhu Stola.

V okviru sodelovanja Koroške di
jaške zveze z mladino Iskre je bilo v 
soboto in nedeljo, dne 25. in 26. juni
ja, na programu srečanje na Stolu. Pri- 
jatelji gora obeh organizacij so »zavze- 
li“ Stol z obeh strani. Člane Iskra je 
vodil Igor Vlepič, člane KDZ pa 
Marjan Tschertou.

To srečanje je služilo kot že vsa 
dosedanja, medsebojnemu spoznava
nju, gojitvi stikov in medsebojni infor
maciji. Vodiča obeh skupin sta pohod 
zelo dobro pripravila; udeleženci so 
bih zelo zadovoljni in so izrazih željo, 
da bi se srečanja te vrste še večkrat 
ponovila.

Igor

ISKRA -
Štev. 30—16. julij 1977 ~



Kranj postaja festivalsko mesto
Ko zaslišimo ime Kranj, se nehote 

spomnimo na Iskro, Savo, Tekstil- 
indus in morda še na kaj. Ime Kranja 
pa je ponesel v svet, na vse konti
nente, tudi Mednarodni festival šport
nih in turističnih filmov, saj se Kranj 
vsaki dve leti prelevi v festivalsko 
mesto.

Morda se sploh ne zavedamo, da se 
, uvršča tovrstni festival v sam svetovni 
:vrh festivalov s tovrstno tematiko. 
Zavest tradiciji, ki jo je začrtal njegov 
ustanovitelj Komite za šport in turi- 

'Zem ICSPE — UNESCO, je festival 
postal velik pregled športnih in turi
stičnih filmov iz vsega sveta.

Ker letos festivah ne bo, je Inter- 
filmu zaupana, organizacija VIII. kon
ference mednarodnih festivalov do
kumentarnega in risanega filma, ki bo 
iprvič v Jugoslaviji od 12. do 16. sep
tembra, v Kranju. Spremljajoča mani
festacija te konference bo tudi Revi
ja filmov iz petih celin", na kateri

bodo prikazale svoj program doku
mentarnega in risanega filma naslednje 
države: Avstralija, Kanada, Iran, Egipt 
in SZ. Filmi bodo simultano preva
jani. Poleg tega bo prikazan tudi spe
cialni program dokumentarnih filmov 
jugoslovanske proizvodnje. Vzpored
no s festivalom bo odprta tudi razsta
va „Tito na filmu". Pošta pa bo v ta 
namen izdala posebno kuverto s 
spominskim žigom.

Festivala se bodo udeležili delegati 
iz 52 držav, od tega iz 18 držav tretje
ga sveta, kot tudi direktoiji vseh med
narodnih filmskih festivalov in pro
ducenti.

Ob otvoritvi konference mednarod
nih festivalov bo 12. septembra pro
jekcija celovečernega dokumentarnega 
filma posnetega s 150 kamerami 
„XXI. Olimpijske igre Montreal 
1976". To bo prva projekcija tega 
filma v državi.

Silvo Sladič

Šahovska dvoboja
Mladinska organizacija Elektromehanike 

je v sodelovanju s šahovsko sekcijo organi
zirala srečanje mladih šahistov in vojakov 

'kranjskega garnizona. V prijateljskem 
vzdušju so udeleženci odigrali vsak po dve 
partiji in se obenem dogovorili za tesnejše 
sodelovanje na šahovskem področju. Dvo

boj so dobili mladinci Elektromehanike z 
rezultatom 13,5:8,5. Posamezniki so igrali 
takole: Obleščak : Simič 2:0, Brce : Tim- 
čenko 1:1, Kern : Mitič 1:1, Piskar : Alek
sič 1,5:0,5, Drešar : Varagič 1:1, Bartol : 
Mirkič .2:0, Tepina : Aksov 2:0, Pristan : 
Kiprovski 2:0, Gros : Popov 0:2, Oblak : 
Marjanovič 1:1, Lampe : Komnenovič 0:2.

ISKRA — Industrija za avtomatiko 
Ljubljana, Savska c. 3 n. sub. o.
DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH SLUŽB

Po 87. členu statuta delovne organizacije delavski svet industrije razpisuje prosto 
Vodilno delovno mesto

DIREKTORJA
za finančno-računovodsko področje 

Pogoji za zasedbo:
Za razpisano delovno mesto je lahko imenovan kandidat, ki poleg splošnih pogojev, 
določenih z zakonom, izpolnjuje še naslednje pogoje:
— da ima visoko oz. višješolsko izobrazbo ekonomske smeri s 5-letnimi delovnimi 

izkušnjami v stroki
— da ima družbeno-politične in moralno-etične lastnosti v skladu z družbenim 

dogovorom o kadrovski politiki ter pravilen odnos do samoupravljanja
— da sposobnost vodenja, organiziranja ter usklajevanja delovnega procesa in drugih 

aktivnosti v skladu s samoupravnimi splošnimi akti
Podrobnejša pojasnila o organiziranosti delovne organizacije, o področju in vsebini 
dela so kandidatom na razpolago v kadrovski službi delovne skupnosti skupnih 
služb.
Osebni dohodek: v skladu s samoupravnim sporazumom o delitvi OD Okoli 
11.000 din.
Vloge z opisom dosedanjega dela v stroki in družb en o-politični aktivnosti ter doka
zili o doseženi strokovni izobrazbi in potrdili o nekaznovanju ter da ni v kazenskem 
postopku naj kandidati pošljejo v 15 dneh od dneva razpisa na naslov:
ISKRA — Industrija za avtomatiko
delovna skupnost skupnih služb, kadrovska služba
61000 Ljubljana, n. sub. o„ Savska c. 3

z oznako: ZA RAZPISNO KOMISIJO
O izidu razpisa bomo kandidata obvestili najkasneje v 15 dneh po sprejemu sklepa o 
izbiri kandidata.

ISKRA — Industrija za avtomatiko 
Ljubljana, Savska c. 3, n. sub. o.
DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH SLUŽB

PONOVNO OBJAVUA NASLEDNJA PROSTA DELOVNA MESTA 

Za Finančno-računovodsko področje:

1. Vodja finančne operative
2. Samostojni knjigovodja

Pogoji: . ’
— Pod 1: ekonomist in 5 let ustreznih delovnih izkušenj, OD okoli 7.800,00 din
— pod. 2: ekonomski tehnik in 3 leta delovnih izkušenj, OD okoli 4.900,00 din

Za komercialno področje:

1. Višji projektant v prodajno projektivnem biroju energetike
2. Višji programer procesnih sistemov v prodajno projektivnem biroju energetike
3. Prodajni tehnolog v prodaji specialnih varilnih naprav in prodni naprav in siste

mov za industrijske procese — 2 delovni mesti
4. Samostojni komercialist v prodaji orodij in strojnih naprav
5. Prodajni tehnolog v prodaji orodij in strojnih naprav

Pogoji:
— pod 1: dipl. inž. elektrotehnike in 2 leti delovnih izkušenj, OD okoli 

7.100,00 din
— pod 2: dipl. inž. elektrotehnike ali dipl. inž. organizacije dela in 2 leti delovnih 

izkušenj, OD okoli 7.100,00 din
— pod 3: inž. strojništva ali inž. elektrotehnike in 3 leta delovnih izkušenj, OD 

okoli 6.500,00 din
— pod 4: ekonomist ali inž. strojništva in 3 leta delovnih izkušenj
— pod 5: inž. strojništva in 3 leta delovnih izkušenj, OD okoli 6.500,00 din

Za Razvojni institut:
1. Razvijalec I (5 delovnih mest) za dela pri razvoju:

— krmilj specialnih naprav, regulacijskih naprav, telekomand, standardnih varil
nih naprav, mehanskih elementov za elektroniko

2. Razvijalec II (2 delovni mesti) za dela pri razvoju:
— industrijske elektronike
— specialnih varilnih naprav

3. Razvijalec III (3 delovna mesta) za dela pri razvoju:
— tehtalne tehnike, telekomand, sistemov zaščite in aplikacije

4. Konstruktor za delo pri razvoju telekomand

Pogoji:
— pod 1: dipl. inž. elektrotehnike in 2 leti delovnih izkušenj, OD okoli

7.100.00 din
— pod 2: inž. elektrotehnike ali strojništva in 2 leti delovnih izkušenj, OD okoli

6.500.00 din
— pod 3: elektrotehnik in 4 leta delovnih izkušenj, OD okoli 5.400,00 din
— pod 4: elektrotehnik ali strojni tehnik in 4 leta delovnih izkušenj

Delo se združuje za nedoločen čas s posebnim pogojem uspešno opravljenega psiho
loškega testiranja in poskusnega dela.
Kandidate vabimo, da vložijo pismene prijave na gornji naslov ali se osebno zglasijo 
v kadrovski službi delovn^ skupnosti skupnih služb, kjer so na voljo vse podrobnejše 
informacije. '
Rok prijav je 8 dni od dneva objave. Kandidati bodo o izbiri obveščeni najkasneje 
15 dni po sklepu odbora za medsebojna razmerja.

Udobno na dopust
Udobno se namestimo v avto

mobile, natrpamo čim več prtljage, pa 
na dopust!

Vse lepo in prav, dokler se ne pri
čnejo težave, ki bi se jim s pripravo 
malo pred odhodom prav lahko iz
ognili.

Da se po naših cestah vozi veliko 
več prehitrih avtomobilov, kot so jih 
sploh sposobne prenesti, je jasno 
vsem. Kolone, vročina, razrahljani 
živci - vse to nas kaj hitro lahko pri
pelje do nesreče, ki si je prav gotovo 
ne želimo. Prehitevanju v škarje, ki so 
ga dostikrat „omogočili“ prepočasni 
tovornjaki, smo se z novo prometno 
prepovedjo izognili, ne pa tudi vsem 
problemom, ki jih naredijo kolone, 
kjer ni tovornjakov.

Pred odhodom na dopust naredite 
družinski sestanek. Domenite se, kje 
boste vozili, kaj boste vzeli s seboj 
(najboljši je spisek po točkah, ki ga 
tik pred odhodom še enkrat preverite)

Za zaključek šahovske zveze je ekipa 
Elektromehanike odigrala prijateljski 
dvoboj s šahovskim društvom Tolmin in 
srečanje izgubila z najtesnejšim rezultatom 
4,5:5,5. Že uvodne poteze so nakazale trd 
boj z močnim nasprotnikom, ki si je ugled 
že pridobil v slovenski šahovski javnosti. Na 
svoj potencial je opozoril z odlično uvrstit
vijo v „lnter" ligi, v kateri sodelujejo ob
mejna mesta: Trst, Nova Gorica, Celovec, 
Čedad, idr. Z ozirom na dogovor o povrat
nem srečanju in z upanjem na najboljše pri
čakujemo Tolmince jeseni v Kranju. Rezul
tati: Ipavec : Obleščak 0:1, Lesjak : Brce 
0,5:0,5, VVinkler : Deželak 1:0, Rankovič : 
Zorman 0:1, Rejc : Planinc 1:0, Torni : 
Kmetič 1:0, Bašič : Ciprle 1:0, Bizjak : 
Tepina 1:0, Gabršček : Oblak 0:1, Leban : 
Lampe 0:1.

Šahovska sekcija Elektromehanike ob
enem objavlja interno „rating" listo z na
slednjim vrstnim redom: 1. Obleščak A. 56 
točk, 2. Brce M. 56, 3. Šmid M. 45, 4. Kern 
M. 44, 5. Deželak L 37, 6. Drešar S. 25, 7. 
Zorman V. 25, 8. Mezek L. 24, 9. Kmetič 
K. 24, 10. Piskar R. 19, itd.

O. A.

Delovna skupnost Skupnih služb 
Združenega podjetja Iskra, 
Ljubljana, Trg revolucije 3

razglaša

prosti delovni mesti:

I. vodja službe za kompleksno teh
nično dokumentacijo

II. tajnik skupne komisije podpisnic 
samoupravnega sporazuma o 
osnovah in merilih za razpore
janje dohodka in delitev sredstev 
za OD delavcev kovinarske in 
elektroindustrije ter proizvodne 
obrti SR Slovenije.

Pogoji: 
ad I/

visoka izobrazba tehnične smeri, 
5 let prakse na ustreznih delov
nih mestih 

ad II/
visoka izobrazba ekonomske ali 
organizacijske smeri, 2 leti prakse 
na področju nagrajevanja

Osebni dohodek po samoupravnem 
sporazumu o OD delovne skupnosti 
Skupnih služb ZP Iskra.
Prijave z opisom dosedanjih delov
nih izkušenj in dokazili o izobrazbi 
sprejema Komisija za medsebojna 
razmerja delovne skupnosti skupnih 
služb ZP Iskra, Ljubljana, Trg revo
lucije 3, 1. etaža, v roku 15 dneh po 
objavi.

ZAHVALA

ob boleči izgubi našega dragega 

DRAGOTA LUKANCA
se iskreno zahvaljujemo sodelavcem TOZD 
Števci za izkazano pozornost, izrečena so
žalja, darovano cvetje, denarno pomoč in 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebna 
zahvala tov. Koširju za poslovilne besede ob 
odprtem grobu. Vsem, ki ste sočustvovali z 
nami, hvala!

Dragica in vsi njegovi

ISKRA — glasilo delovnega kolekti
va. ZP Iskra, industrije za elektroni
ko, telekomunikacije, elektromeha- 
niko, avtomatiko in elemente, Kranj
— Urejuje uredniški odbor — Glavni 
urednik: Bogo Mohor, odgovorni 
urednik: Dušan Željeznov — Izhaja 
tedensko — Rokopisov ne vračamo
— Naslov: Ljubljana, Prešernova 27, 
telefon 24-905, int. 48 - Tisk: 
Časopisno-tiskarsko podjetje PRA- 
VICA—DNEVNIK, Ljubljana.

Po mnenju sekretariata za informa
cije SRS je glasilo oproščeno plačila 
temeljnega davka od prometa pro
izvodov.

in predvsem — kako boste vozili! 
Med vožnjo se spomnite na dobre 
sklepe - zagotavljamo vam, da vam 
bo noga popustila pedal za plin!

Vključen radio vas bo opozoril na 
morebitne zapreke na cesti, na nevar
nosti, ki se jim boste lahko izognili!

Druga rezervna guma je izdatek, ki 
se vam bo obrestoval v manj obljude
nih pokrajinah s slabimi cestišči. Ena 
predrta guma vam v tem primeru ne 
bo povzročala skrbi in sivih las!

Vročina, počasna vožnja v koloni 
tudi vašega avtomobila, ki je sicer go
tovo najbopi, ne bo obvarovala, da 
mu ne bi zavrela voda. Zaprt hladilni 
sistem še ni nobena garancija, da voda 
pri 100 stopinjah ne bi mogla zavreti. 
Rdeča opozorilna lučka ali kazalec 
termometra na prepovedanem ob
močju pomeni, da se je treba ustaviti 
in počakati, da se motor ohladi! 
Fičku bo prijala steklenica vode, ki se 
ji vedno najde prostor v prtljažniku. 
Paziti pa morate, da vam vrela voda ne 
bo brizgnila v obraz, če bi prezgodaj 
odpirali pokrovček hladilnika!

Čeprav ste za poletje izbrali olje z 
ustrezno viskoznostjo, to ni zagoto
vilo, da bo mazanje potekalo pravilno 
pri preveč razgretem motorju. Opozo
rilna lučka, ali nizek pritisk na instru
mentu pomenita stop! Isto velja tudi 
za menjalnik. Ko prestavna ročica 
„otrdi“, če le s težavo menjate, je to 
zanesljiv znak, da morate zaradi pre
gretega olja v menjalniku počakati ob 
cesti toliko časa, da se motor ohladi.

Pred odhodom na daljšo vožnjo 
zamenjajte olje in po potrebi tudi 
oljni filter. Na servisu, kjer vam bodo 
nastavili vžig, pa boste izvedeli, če je 
potreben nov zračni filter. Zamazan 
pomeni slabše izgorevanje in zato 
večjo porabo goriva!

Naložen avto zahteva 0,1 do 0,2 at 
več pritiska v gumah. Kontrolirali 
boste pred odhodom na pot, ko so 
pnevmatike še hladne!

Zelo otovorjen avto, kakršen je po 
pravilu vsak, ki pelje družino na 
oddih, je v ovinkih manj stabilen, ve
liko prej bo zdrsel v jarek. Včasih so 
temu krivi tudi izrabljeni blažilci. Kva
liteto le-teh lahko preizkusite tudi 
sami — obesite se na en rob avtomo
bila in ga hitro izpustite. Zanihati sme 
samo enkrat in se takoj nato ustaviti. 
Če veselo plapola je to zanesljivo zna
menje, da morate zamenjati amorti- 
zeije.

In na koncu še avtomobilistični 
nasvet za šoferja: Mokra krpa, skrbno 
zavita v polivinilasto vrečko, je ime
nitno sredstvo za brisanje potnih rok 
— pa tudi utrujenega obraza!

Stane Fleischman

Mojih devet 
kegljev

Vedno sem imela veselje do 
kegljanja. Najprej sem tekmo
vala s prijatelji, potem na sindi
kalnem prvenstvu delovne orga
nizacije. Velikokrat sem se 
udeležila medsebojnih tekem 
med tozdi — in znova so se 
vrstili uspehi.

Lani sem se v močni konku
renci prebila do Iskrijade, ki je 
bila v Čateških Toplicah, kjer 
sem zopet dosegla najboljši 
rezultat. Vili Kumše mi je pred
lagal naj se vključim v kegljaški 
klub TRIGLAV. Priznati 
moram, da mi je veliko po
magal, za kar sem mu danes 
hvaležna.

V klubu sem dosegala nove 
uspehe. Poklicali so me na izbor 
za državno mladinsko repre
zentanco. Uvrstila sem se na 
drugo mesto. Odšla sem tudi v 
Nemčijo, s slovensko žensko 
reprezentanco, na prijateljsko 
tekmo med Slovenijo in Bavar
sko. Tam smo premagale žen
sko ekipo.

Ko sem se vrnila, me je že 
čakalo novo tekmovanje 
evropsko prvenstvo v kegljanju 
v Zagrebu. Prvi dan je naša 
ekipa dosegla tretje mesto. 
Drugi dan sem igrala v paru. S 
soigralko sva dosegli 8. mesto. 
Sama pa sem se prebila na 
9. mesto. S to uvrstitvijo sem še 
kar zadovoljna.

Leta 1975, 1976 in 1977 so 
mi prinesla veliko lepega, saj 
sem dobila tri pokale, štiri zlate 
medalje, eno srebrno in eno 
bronasto, dve plaketi in kristal
no vazo.

Marjana Zore

ISKRA — Industrija elementov za elektroniko, 
n. sub. o„ Ljubljana, Stegne 17

PROJEKT MIKROELEKTRONIKA

objavlja

prosta delovna mesta na naslednjih področjih:

— kontrola proizvodnje in načrtovanje vezij z računalniki

1. NAČRTOVALEC KONTROLOR
Pogoj: — dipl. inženir elektrotehnike, smer elektronika ali računalništvo ali dipl. 
inženir kemije, smer tehnologija — aktivno znanje angleškega jezike — eno leto 
delovnih izkušenj

2. ANALITIK NAČRTOVALSKE DEJAVNOSTI
Pogoj: — višja izobrazba organizacijske smeri oz. srednje izobrazba ekonomske 
smeri — aktivno znanje angleškega jezika — tri oz. pet let delovnih izkušenj

— vzdrževanje, obnavljanje in konstrukcije zahtevnih elektronskih naprav in tehno
loških instalacij

3. VZDRŽEVALEC
Pogoj: — tehniška srednja šola strojne ali elektro smeri — pasivno znanje angle
škega jezika— dve leti delovnih izkušenj

4. OPERATER IN VZDRŽEVALEC RAČUNALNIŠKEGA SISTEMA ZA NA
ČRTOVANJE INTEGRIRANIH MIKROELEKTRONSKIH VEZIJ 
Pogoj: — tehniška srednja šola elektro smeri — pasivno znanje angleškega jezika 
— eno leto delovnih izkušenj

— prodajni inženiring, pomoč pri definiranju aplikacij in iskanju sistemskih rešitev

5. VODJA INŽENIRINGA
Pogoj: — dipl. inženir elektrotehnike, smer elektronika — aktivno znanje angle
škega jezika — pasivno znanje drugega svetovnega jezika — štiri leta delovnih 
izkušenj na takem ali podobnem področju

6. PRODAJNI INŽENIR
Pogoj: — dipl. inženir elektrotehnike, smer elektronika — aktivno znanje angle
škega jezika — eno leto delovnih izkušenj

— administracija

7. ADMINISTRATOR
Pogoj: — administrativna ali ekonomska srednja šola — delovne izkušnje niso 
potrebne — zaželeno pasivno znanje angleškega jezika

Potrebujemo vašo ustvarjalnost in znanje pri vzpostavitvi sodobne MOS LSI tehno
logije, pri načrtovanju, proizvodnji in plasiranju na tržišče monolitnih integriranih
vezij po naročilu.
Začetnikom na področju mikroelektronike bomo nudili strokovno pomoč in izpo
polnjevanje.
Vabimo vas na razgovor v Iskro — IEZE, Mikroelektronika, Stegne 17, Ljubljana. 
Svoj obisk najavite po telefonu 56-555 ali pismeno.
OD po samoupravnem sporazumu o skupnih osnovah in merilih za oblikovanje in 
delitev sredstev za osebne dohodke.
Prijave sprejema kadrovska služba Iskra — IEZE, Ljubljana — Stegne 7 v 15 dneh p° 
objavi.
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